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rhereupon ; 

RICARDO MORALES NAVAREHE 

Mas c a l l e d  a a  a w i t n a s s  and, having bsen d u l y  sworn, 

Mas examined and t e s t i f i e d  as followa: 

DIRECT EXAMINATION 

BY MR. WILLIAMS: 

Q I d e n t i f y  y o u r s e l f ,  f o r  t h e  r e c o r d ,  p l e a s e  

s i r ?  

A Ricardo Morales  Navarehs . 
Q A r e  you t h e  same person, sir ,  who has been 

i n  d e p o s i t i o n  w i t h  Ma. C o h a n  and me, for t h e  p a s t  a i x  

or 8evdn working days? 

A Y e s ,  I do .  

Y e s ?  I a m .  

Q M r .  Morales ,  s i n c e  t h e  d e p o s i t i o n  y a s t e r d a y  

have 

test  

t h a t  

you t h o u g h t  of a n y t h i n g  t h a t  came o u t  i n  your  

imony y e s t e r d a y ,  t h a t  upon r e f r e s h i n g ,  i s  a matter 

you t h i n k  needs any change o r  c o r r e c t i o n  o r  

a d d i t i o n ?  

* 
Q Okay. T e l l  me, please s i r ,  w i t h  regard 

to L i e u t e n a n t  Raul Diaz ,  w i t h  r e s p e c t  t o  whom you had 

g i v e n  t e s t imony  last w2ak b e f o r e  w e  b roke ,  d i d  t h s r e  

come a t i m s  when your  r e l a t i o n s h i p  w i t h  L i e u t e a a n t  

Dfaz, regardlsss  of what h i s  r a n k  was a t  the t i m e ,  



,nderwent any k ind  of a change, s o  t h a t  you came to 

legard him more as a f r i e n d  t h a n  48 a business c o n t a c t  

~r somebody whom the n a t u r e  of your  day to day l i f e  

. aqu i r ad  you to have contac t  wi th?  

A Y e s .  

Q When d i d  t h a t  occur? 

A I canno t  p i n p o i n t  it. But I s a y  i n  the -- 
by 1974, you know. On or abou t ,  you know -- I canno t  

> i n p o i n t  an e x a c t  date. You know. 

Because t h a t ' s  h a r d l y ,  when you are i n  

i a i l y  c o n t a c t  w i t h  a person, when i s  t h e  t i m e  t h a t  

~ c t u a l l y  you s t a r t  deve lop ing ,  you know, f e e l i n g s .  

Q I unde r s t and  t h a t .  

But t o  the e x t e n t  that you can r e l a y  

m y  p r e c i s i o n  t o  it a t  a l l ,  it would be aome point 

Ln t h e  v i c i n i t y  of 1 9 7 4 3  

A I n  t h e  v i c i n i t y  o f  1 9 7 4 .  

0 During t h a t  p e r i o d  of t i m e ,  you were 

p r i m a r i l y  r ~ a i d i n g  i n  Ca raca s ,  Isn't t h a t  c o r r e c t ?  

A No 
- - - - - - - - - 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  
- - - - - - - - - 

A t  the t i m e ,  i n  19743 

Q Y a s  , 

A I waa commuting back and f o r t h ,  from 

Caraca s ,  Venazuela, to ~ i a m i .  

But I was h o l d i n g  a n  apar tment  i n  Caracas 



md i n  Miami, too, 

Q But you had your p o s i t i o n  i n  D T S I P  by t h e n ?  

A N o  , 

My p o s i t i o n  came down i n  November, 1974.  

Nhich, I a l r e a d y  pointed out to you, i n  my p r e v i o u s  

answers  i n  d e p o s i t i o n s ,  

Q Ware there o c c a s i o n s  when L i e u t e n a n t  

Diaz  t r a v e l e d  w i t h  you t o  Venezuela? 

A No, s i r ,  Not w i t h  m a ,  

Q Has there a v e r  bean a n  o c c a s i o n  when you 

have encoun t e r ed  him i n  Venezuela,  r a g a r d l s s s  of 

whether h e  t r a v e l e d  down t h e r e  w i t h  you o r  s e p a r a t e l y  

from you? 

A Yser . 
Q On how many d i f f e r e n t  occa s ione?  

A One o c c a s i o n ,  

Q Was he t h e r e  i n  connec t i on  with some 

c a s e ,  i n  which he was invo lved ,  to your knowledge? 

A Y e s ,  

Q Which case was that? 

A A c t u a l l y ,  L i a u t a n a n t  Diaz went down t o  

Caracas ,  Venezuela, i n  t h e  month of October, 1976. 

I n  ths company of police o f f i c e r  Otero C a s t r o  (phone t i c ,  

from S I U  a e c t i o n .  M i a m i  P O D .  And, t w o  assistant 

State Attornays, Mr. Hank Adorno and M r .  George Y o s s ,  



Q Tha t ,  t h a n ,  would have bean i n  connection 

d i t h  tha Otero  a f f a i r ,  I s n ' t  that c o r r e c t ?  

A Not e x a c t l y  with the Otero  c a s e ,  

Thsra  was a c a l l  t o  the c h i e f  i n v e s t i g a t o r  

~f t h e  S t a t e  A t to rn8y ' a  o f f i c e  -- 
Q Waa t h a t  M r .  Dardas,  a t  t h e  t i m e ?  

A Yes, s i x ,  M r .  Martin Dardes.  

From DISXP, And s i n c e  M r ,  Dardes didn't 

speak any Span ish ,  I was c a l l a d  down by one  of t h a  

commissors. I j u s t  c a n ' t  remember who. And, I answerec 

the t e l e p h o n e ,  

And, M r .  Dardes was doing  inquiri~s a b o u t  

the whsraabou t r  of Rolando B o c ~ .  And, i f  it wan 

p o s s i b l e  for a commission o r  a group of i n d i v i d u a l s  

i n  t h e  S t a t e  o f  F l o r i d a ,  t o  t r a v e l  down t o  Caracas  

w i th  t h e  purpose  of i n t e r v i e w i n g  D r .  Rolando Boch. 

I -- i n i t i a l l y ,  I t o l d  him t h a t  t h a t  w i l l  

have t o  b e  dona t h rough  t h e  S t a t e  Dapartment,  and t h s  

r e p r e s e n t a t i v e s  of t h e  Uni ted  S t a t e s  governmsnt i n  

Caracas, Venezuela,  And t h e n ,  when I r e l a y e d  t h e  

information to the i n s p e c t o r  of DISIP, t h e y  t o l d  m e  

t o  t e l l  them t h a t  t h e y  u n o f f i c i a l l y  were being i n v i t e d  

t o  Ca raca s ,  Venezuela.  And I b e l i e v e  that it was 

M r .  Dardes o r  e i ther  Hank Adorno, w i t h  whom I always 

t a l k  on  t h e  t g l ephone ,  t h a t  t h e y  p u t  up  t h e  names of 



D e t e c t i v e  Diaz and De tac t ive  Cas t ro  -- whatever it was 

-- t h e  sequence o r ,  you know. I have no t  q u i t e  a 

good r e c o l l e c t i o n  about  t h a  conve r sa t ion  a t  t h a t  p o i n t .  

So it was agrasd t h a t  they wers being 

i n v i t e d  t o  the  count ry ,  u n o f f i c i a l l y ,  sincs.to be 

o f f i c i a l l y  has to be done through t h e  S t a t s  Departmmnt 

channe l s .  

Q A t  t h a t  t i m e ,  M r .  Horales ,  d i d  you know 

M r .  Boch 's whereabouts? 

A Of course. He was being h e l d  a t  t h e  

DISIP b u i l d i n g ,  

Q A s  a p r i s o n e r ?  

A Yes, s i r .  

Q What was t h e  status of t h e  s i t u a t i o n  

invo lv ing  Otero ,  a t  t h a t  t i m e ?  

A A t  t h e  t i m e  of  t h e i r  v i s i t  down to Caracas? 

Q Yes. 

A Otaro was i n  j a i l  down here i n  t h e  United 

S t a t e s ,  for a l l  I know. 

- - - - - - -  Q - - - - -  - - - -  When - - - - -  t h e  - - - - -  c o n t i g e n t ,  from t h e  S t a t e  Attorney 
- - - -  - - - - -  - - - - -  - - - -  - - - - -  - - - - - - - - -  - - - - - - - -  

o f f i c e ,  and t h e i r  p o l i c e  i n v e s t i g a t o r s  a r r i v e d ,  d i d  

t h e y  asek t o  have conve r sa t ion  wi th  you about  Otaro? 

A NO.  

Q D i d  t h e  subject of the Otaro ma t t e r  come 

up, w h i l e  they  w3re -- 



A Not to m y  knowledge, Not wi th  me. 

Q A c u r i o u s  i n c i d e n t  occurred, as I under- 

itand it, when Mr. Yoss and Adorno landed a t  t h e  

drport i n  Caracas. 

Is m y  unders tanding c o r r e c t ?  

A Y m s .  

Q A s  I r e c a l l ,  t h a r e  was a l s o ,  on t h e  same 

~ i r p l a n e ,  one who tu rned  o u t  to be a newspaper r e p o r t e r  

From t h e  Miami Harald. Isn't t h a t  c o r r e c t ?  

A A woman r e p o r t e r .  Miami News. 

Q I t  was from t h e  N a w s ?  

What was her name? I do not ramember. 

A Hilda Inc l an .  

Q What was it t h a t  took place , 'whan  Mr. Yoss 

and M r .  Adorno and Miss Inclan a r r i v e d  a t  the  a i r p o r t ,  

and disembarked t h e  a i r p l a n a ?  

A I r eca ived  in format ion  -- my d i v i s i o n  

rece ived  in fo rma t ion  about  t h e  passenger l is t ,  That  

means, t h e  passengers w a r *  boarding t h a t  Pan American 

f l i g h t ,  l eav ing  Miami. 
- - - - - - - - - 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  

So I was g i v e ~ X 1 i ~ ~ - a f - t h - s - p e o p l ~ - w h u - -  

wera a c t u a l l y  i n  mid-ai r ,  on t h e  way down t o  Caracas. 

And, i t ' s  come up to my a t t e n t i o n ,  t h a t  Miss Hilda - - ~ -  . , a d  - -.* - 

Inclan, newspaper r s p o r t a r  from the Miami News, was . - -" - " .... 

i n  t h e  a i r p l a n e .  And a l s o ,  t w o  free l a n c e  r e p o r t e r s  - -. ------a & 



by  t h e  name ---- of . "  Tay lo r  Branch and John ~ o t h s c h i l d ,  -....- "---.-.&,a " .. . - .".*'.i - .-1 *.C ,.A#.# -,,*<-li 

over whom w e  have r e c a i v a d  p r ev ious  in format ion  t h a t  
- .-- --- -.*--* - * , 4 - "- ? .  , 

thsy ware on some sort of an ass ignment  by t h e  I P S  
- - _ . *- 1-1-1- - - .... - 

I P S  i s  t h a  I n t e r n a t i o n a l  I n s t i t u t e  for 

P o l i c y  S t u d i e s ,  I b e l i e v e ,  from whare M r ,  Rolando 

was an a s s o c i a t e ,  

And, I s e n t  a t e l e t y p e  down t o  Simon 

B o l i v a r  A i r p o r t ,  t o  DISIP d e l e g a t i o n  t h e r s ,  r e q u e s t i n g  

them t h a t  M i 8 8  I n c l a n  and Ms. Branch and M r .  Rothsch i l d  

t o  be served  w i t h  a c i t a t i o n  t h a t  amounts to a subpoena 

And, t h a t  they w i l l  be r e q u e s t a d ,  a c c o r d i n g  t o  t h a  

terms of t h a t  c i t a t i o n  o r  subpoena, t o  show themae lves  

t h e  n s x t  day ,  at a c e r t a i n  t i m e ,  a t  t h e  D I S I P  b u i l d i n g ,  

for t h e  purpose  o f  be ing  i n t a rv f ewed ,  w i t h  r e g a r d  t o  

the i r  mot ive ,  purposee ,  and so f o r t h ,  o f  t h e  t r i p ,  

Q And, what i f  a n y t h i n g  happened t o  Messers 

Yoss and Adorno, upon t h e i r  a r r i v a l ?  

A They were g r e a t e d  t h e r e  by m e .  And, I 

took down, 1 a t 8 s  say a b o u t ,  six i n s p e c t o r s ,  and t h r e e  

s u b - i n s p e c t o r s  from my d i v i s i o n .  

And, they were t r a n s p o r t e d  out of t h e  

a i r p o r t  to a H i l t o n ,  

0 Which Hi l ton?  

A Anauco H i l t o n ,  



Q Can you s p e l l  t h a t  for t h e  r e p o r t e r ?  

A A-N-A-U-C-0 . - K i L t 0 ~ .  

Where thay had a n  apa r tmen t ,  A t  l e a s t ,  

hat's t h e  place thsy were l i v i n g .  And a l s o ,  was a 

o t a l ,  You know. 

A s e c t i o n  of the h o t e l  was for permanent  -.- "-. . . - - .  . - -.< 

p e s i d s n t s ,  .,-. ".. . and t h e  o t h e r  sec t ion  was .for k o u r i a t s ,  or  

z a n s i e n t  pa r sone .  

Q And, you had an  apar tment  t h e r e ?  

A Yes. I had an apa r tmen t  t h e r e  sinca .,.* . 1974,  

~p to J anua ry ,  1978. 

Q And, what happened to t h e  two State  

> r o s e c u t o r s ,  a f t e r  t h e y  were e s c o r t e d  t o  t h e  H i l t o n  

l o t e l ?  D i d  t h s y  ever m e a t  w i t h  you? 

A T h e  two p r o s e c u t o r s  and the two p o l i c e  

~ f f i c a r s ,  t h a y  were t r a n s p o r t e d  -- t h e y  w e r e  d i v i d e d  

Ln d i f f s r s n t  c a r s .  They h a d  a t  l e a s t  two o r  f o u r  

z a r s .  And they were placed i n  d i f f e r e n t  c a r s  w i t h  

t h e i r  luggage .  And, t h e y  had r e s e r v a t i o n s  at Anauco 

the Anauco H i l t o n .  

And t h e n ,  w e  had soma d i n n e r  and d r i n k s  

across from the Anauco H i l t o n ,  at t h e  C a n t r a l  Park 

Q Their s t a y  i n  Vemzuela  was r a t h e r  short; 



wasn 't i t ?  Tha p r o s ~ e c u t o r s ?  

A I j u s t  c a n ' t  r e a a l l  how many days t h e y  

were t h e r e  , 

But I b e l i e v a  t h a t  a t  l e a s t  f o u r  t o  f i v e  

daya ,  I b e l i e v e ,  t h a t  t h e y  wera t h e r e .  

Q While t h e y  were down t h e r e  -- 
A The ones  who s t a y  vary s h o r t  were t h e  

newspaper p e o p l e ,  

0 The r e p o r t a r s ?  

A The r e p o r t e r e ,  

Q They were p u t  on the n e x t  p l a n e  o u t ;  weron'  

t hey?  

A They were t a k e n  i n t o  cus tody  by me, under  

i n s t r u c t i o n s  of my s u p e r i o r s ,  a t  f i v e  a'clock i n  t h e  

morning.  They were p u l l e d  out of the h o t e l  where t h e y  

wera s t a y i n g .  And, I had b r e a k f a s t  w i t h  them a t  t h e  

c a f e t e r i a ,  a t  t h e  a i r p o r t .  And, I t u r n e d  them i n  t o  

t h e  hand8 of t h e  sub-commissar down t h e r e  a t  t h e  

Simon B o l i v a r  A i r p o r t ,  w i t h  t h e  i n s t r u c t i o n s  from t h e  

secret q u a r t e r s ,  t o  be flown back t o  Miami, 

Q What d e t a r m i n a t i o n  was made a b o u t  the 

purposa  o f  t h e  t r i p  on  t h e  p a r t  of t h e  t h r e e  j o u r n a l i s t  

A Dete rmina t ion?  

Q What d e t e r m i n a t i o n  was made by you o r  

o t h e r  D I S I P  peop la  abou t  t h e  purpose  of t h e  j o u r n a l i s t s  



t r i p ,  and t h e i r  p r e s e n c e  i n  Venezuela? 

s e r v e d  . - t h e  . A- c i t a t i o n  - . . o r  subpoenas ,  t h e y  r e f u s e d  t o  
. * ...-- " -". ., - 

s i s n  them. 

And eornehow, somewhare a l o n g  t h e  l i n e ,  

t h a y  b u l l i e d  t h e i r  way o u t  o f  t h e  a i r p o r t ,  w i t h o u t  

t h e  subpoenas ,  and w i t h o u t  a i g n i n q  t h e  subpoenas ,  

i g n o r i n g  t h e  subpoenas, i g n o r i n g  t h e  i m m i g r a t i o n  laws 

of t h e  R e p u b l i c  o f  Venezuela ,  i g n o r i n g  t h e  subpoena 

powers o f  t h e  DISIP. 

T h a t  waa b r o u g h t  t o  t h e  a t t e n t i o n  o f  thm 

d e p u t y  d i r e c t o r .  

And, I r e c e i v e d  o r d e r s  t h r o u g h  r a d i o  

c o m m a n i c a t i o n ~ ,  a t  sometime a round  4 :30  i n  t h e  morning,  

t h a t  t h e  m a t t a r  was bs ing  b r o u g h t  down i n  f r o n t  of 

t h e  d i r e c t o r  of i m m i g r a t i o n ,  t h e r e .  And the d e c i s i o n  

was made, you know, t o  t r a n s p o r t  tham back to t h e  

a i r p o r t .  And, p u t  tham i n  an  a i r p l a n e  -- Pan American,  

w h a t e v e r  t h e  a i r l i n e s  t h a t  t h e y  u s e d ,  t o  be f lown back 

t o  t h e  S t a t e s ,  s i n c e  t h e y  had v i o l a t e d  a aerise o f ,  

you know, l aws  and r e g u l a t i o n s  t h e r e .  

And so t h e r e  was a c h o i c e ,  ei ther t h e y  

wera g o i n g  t o  j a i l  o r  o u t  of  t h e  c o u n t r y .  So t h e y  

t o o k  t h i s  way, you know. And s a i d ,  you know, l e t ' s  

p u t  them i n  a n  a i r p l a n e  and be f lown back t o  t h e  S t a t e s  



Q Had you had any p r i o r  c o n t a c t  on any Level ,  

wi th  any of the three of them,  s i t h e r  Rothsch i l d  o r  

Branch o r  I n c l a n ?  

A Miss Inc lan ,  s i n c e  I hava bean a p o p u l a r  

f i g u r e  down h a r e  i n  Miami, a h s  was aware of  m e ,  and I 

was aware of h e r ,  

I do n o t  b e l h v e  that I ever met h s r  i n  

pe r son ,  i n  m y  l i f e ,  b a f o r e  that day, 

M r .  R o t h s c h i l d ,  f neve r  seen him u n t i l  

t h a t  day. 

And M r ,  Branch j u s t  happened t o  be p r e s e n t  

sometime i n  my past, i n  a house dawn i n  M i a m i  Beach. 

And I d i d n ' t  r s c a l l  M r .  Branch. Becauae ha s a i d  t h a t  

he was s p o r t i n g  a bea rd  a t  the t i m e .  And t h e r s  w a g ,  

you know, a f t e r w a r d ,  you know -- I d i s c u s s e d  w i t h  

M r .  Branch i n  t h e  S ta t ss ,  t h e  f a c t  t h a t  ha was t h e r e  

and t h e  f a c t  that I c o u l d n ' t  r a c a l l  him, 

So a c t u a l l y ,  to the b e s t  of my s i n c e r i t y ,  

a t  t h e  time I t o l d  M r .  Tay lo r  Branch, you know, I 

n e v s r  mat you, s i n c e  hs was c l eanshaven ,  

Q Did any of t h e  t h r s e  j o u r n a l i s t s  t e l l  you 

t h a t  their purpose  i n  coming down t h e r e  was t o  meet 

w i t h  and i n t e r v i e w  YOU? 

A They were n o t  doing t h e  t a l k i n g .  I was 

doing t h e  t a l k i n g .  





t x i l e s  who have been, ya.u know, invo lvsd  i n  the Anti- 

l a s t r o  a c t i v i t i e s ,  and so f o r t h .  

And, t h e r s  was a lot of people there. 

laybe fiva, six, or sevsn .  And, I j u s t  went by thera 

.n t h e  company of my g i r l f r i e n d ,  P i l a r  A l f o n s o .  

4nd I s t a y  thers for maybe f i v e  -- ten minutes  a t  the 

nost. S i n c e  I d i d n ' t  l i k e ,  you know, a c t u a l l y  what 

ihsy  wera c o n d u c t i n g  t h e r a , .  

And h o n a s t l y ,  I s t i l l  don't r3member M r .  

3ranch from that o c c a s i o n .  

So I t o l d  him a t  t h e  a i r p o r t ,  you know, 

t h a t .  O n  a couple of o c c a s i o n s ,  t h a t  I allowed him 

to t a l k  to ma. 

Q You d i d  meet w i t h  M r .  Yoss and M r .  Adorno 

and O f f i c e r s  Diaz and Castro; d i d n ' t  you? 

A Oh, yes . 
Q Wsrs t h e y  given access to M r .  Rach? 

A No, s i r .  

Q Why not? 

A They were t a k e n  to D I S I P  headquarters, 

t h e  n s x t  day .  And they ware i n t r o d u c e d  t o  the deputy  

d i r e c t o r .  And they ware i n t r o d u c e d  to t h e  Commissar 

G e n e r a l ,  

And, I took Offlcar Diaz and O f f i c e r  Castro 

of  a t o u r  of the D I S I P  f a c i l i t i a s .  My o f f i c s  i n  t h e  



g e n e r a l l y  the  whole b u i l d i n g .  

By this time, the t h r a s  r e p o r t a r s ,  you know, 
-- ." . " . * -  

were r a i s i n g  h e l l  over hers i n  Y i a m i .  And the e d i t o r i a :  
------. ---, * * *  - - .  

page of t h e  Miami Herald,  thars was soma declaration -- ". , -.- - -. . - a  - - . . . . , 

b y  former S t a t e  Attorney -- what w ; ~ e r s t e i n ;  

Richard Garste in  -- 

A Saying so many th fnqs ,  you know, t h a t  were 

not  properly cons truc t ive  t o  tha t r u t h  o r  t h e  reason 

why those  thrae reporters  had been ,  you know, s o n t  out 

of  the  country. That the  DISIP d i r e c t o r  and t h e  

Minister  docidad t h a t  n o t  t o  allow t h e  t w o  prosecutors  

or the two police officers t o  h a m  any k i n d  of c o n t a c t  

with Dr. Boch, 

And, we were i n s t r u c t e d  -- when I say " w e n ,  

my super ior s  were i n s t r u c t e d  not t o  give them any kind 

of information,  s i n c e  t h e i r  b o a s  was saying a l o t  of 

things about u s ,  j u s t  on behalf of the  r e p o r t e r s ,  with 

t o t a l l y  d i s r e g a r d  of  t h e  mission that h i s  employees 

w e r e  there. 
- - - - - - -  - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

- - - - - - - - - - - - - - - -  - - - - - -  - - 

Q 
- - - - - -  

What was Gers te in  saying? - - - -  

A I don't  remember. You know. 

I t  was i n  the e d i t o r i a l  page o f  the Miami 

Herald. And there  was something along the lines o f ,  

you know, t h a t  was a v i o l a t i o n  of t h e  freedom of the  



r e s a  o r  wha tever .  He was completaly way o u t  in t h o  

sft f i g l d ,  you know, whsn h3 d i d  that. E i t h e r  h e  

idnvt know that hs has two a s s i s t a n t s  and two p o l i c e  

fficers there on a mi s s ion  that was agra3d upon w i t h  

he c h i e f ,  you know -- w h a t  i s  t h e  name? M r .  Dardes -- 
Q Chief  i n v e s t i g a t o r .  

A Tha chief i n v e s t i g a t o r  o r ,  you know, it was 

omple t e ly  out of c o n t e x t .  And, it was taken v e r y  

adly by the I n t e r i o r  M i n i s t e r  and by t h e  i n f o r m a t i o n  

t i n i s t e r .  And a c t u a l l y ,  w e  ---. w e r e  - t o l d - t o  * - put  a l l  o f  

:hem - . t o g e t h e r  - v- .-. e s  
. i n  , a n o t h e r  f l i g h t ,  the Y- --..-- saae -- . L -I..- day,  - - and fly 

;hem o u t  of the c o u n t r y .  

And I, p e r s o n a l l y ,  i n t e r v e n e d  w i th  t h e  

leputy d i r a c t o r  and s a i d ,  w e l l ,  you know, let tham 

LC l e a s t  have a n i c e  time hers, and informed them t h a t  

re canno t  c o o p e r a t e ,  and they  o n l y  want to  be p l a y i n g  

Ir. Boss.. 

And, t h e r e  was a series of  phone c a l l s ,  

C b e l i e v e .  I c a n ' t  recall t h e  name of t h e  o t h e r  

a s s i s t a n t ,  I d o n ' t  know whethsr it waa C a r h a r t  o r  
- - - - - - - -  - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

- - - - - - -  - - - - - -  - - - - - - -  - - - - 

Goodhart  -- you know -- c a l l a d  M r .  Yoss. And of  coursc 

a l l  the l i n e s  there were b e i n g  t apped  a t  t h e  t i m e .  

And it was a p p a r e n t l y ,  to us, t h a t  tha Stat .  A t t o rney ' !  

o f f i c e  didn't know what was going o n ,  That  t h e  S t a t 8  

A t t o r n e v ' s  office, you know, has f lunked  somawhere 



along t h e  l i n e s .  T h a t  t h e  S t a t e  A t t o r n e y ,  M r .    erst sin, 

you know, had given us f u l l  prey t o  p ropaganda  s t u n t .  

And that was t h a  s i t u a t i o ~  of ths government  -- 
Venezuelan government .  

Q Now, w a s n ' t  t h e i r  v i s i t ,  t h e  v i s i t  of t h e  

p r o s e c u t o r s ,  i n  some way connscted t o  the i n v e s t i g a t i o n  

and o r  p r o s e c u t i o n  of Rolando O t s r o  a t  t h e  t i m e ?  

A N o ,  s i r .  

Q Didn't t h e  p r o s e c u t o r s  want  t o  go down t o  

t a l k  to M r .  Boch and t a l k  to you, as well., i n  a n  e f f o r t  

t o  ge t  y o u r  a s s i s t a n c a  i n  i n v e s t i g a t i n g  o r  p r o s e c u t i n g  

o r  e x t r a d i t i n g  O t s r o ?  

' A  O t a r a  was i n  j a i l  a t  the t i m e .  

Q W e l l ,  whataver. Whatevar t h e  purpose was - I  

A They never ment ioned  O t e r o  . 
Q Hadn't you been t o l d  by M r .  Dardes, a t  

t h e  b e g i n n i n g  of t h e  communica t ions  among a l l  of  you 

i n v o l v e d ,  t h a t  t h e  p u r p o s 8  o f  w a n t i n g  t o  t a l k  to 

Boch was t o  get h i s  a s s i s t a n c e  i n  p r o s e c u t i n g  O t e r o ?  

A No, s i r .  I d o n ' t  know t h e  e x t e n t  of t h e  
- - - -  - - - - - - - - - - - - - 

- - - - - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - -  
- - - - - - -  

c o n v e r s a t i o n  of M r .  Dardes  w i t h  whoever, you know, 2% 

t a l k e d  before m e .  

And t h e  o n l y  t h i n g  I agreed w i t h  M r .  

Daxdes on t h e  t e l e p h o n e ,  it was t o  have t h a t  commission 

composed by a s s i s t a n t s  and p o l i c e  o f f i c e r s ,  to v i s i t  



Venezuela i n  an informal way, 

And, t h e r e  was no mention a t  a l l  abou t  any- 

one -- I msan, be ing  i n t e r a s t a d  i n  Rolando Ote ro ,  as 

f a r  a s  I can  recall, 

Q Is it your t e s t imony  t h e n ,  t h a t  a t  no t i m e  

i n  advance of or  d u r i n g  the t r i p  of t h e  two p r o s e c u t o r s  

and t h e  pol icemen,  t o  Caracas ,  was t h e r s  any c o n v e r s a t i  

w i t h  you o r  i n  your p r s s e n c e ,  t h a t  pertained i n  anyway 

t o  Rolando Otero  and the p o s s i b i l i t y  of having your 

a s s i s t a n c e  o r  D r .  Bochls a s s i s t a n c e  i n  t h e  p r o s e c u t i o n  

o f  Otero?  

None of t h a t  ever  occurred? 

A O t e r o m s  name was mentioned gane ra ) ly ,  i n  

t h e  f i r s t  n i g h t ,  

You have t o  unders tand ,  M r ,  Wi l l iams,  t h e r r  

was a breakdown i n  t h e  communications and r s l a t i o n s ,  

between t h a t  commission and t h e  Venezuslan government,  

t e n  hou r s  after t hey  a r r i v e d  t h e r e  o r ,  e l e v e n  hou r s  

a f t e r  they a r r i v s d  t h e r a .  And t h e r e  was earns t a l k ,  

k i c k i n g  around t h e  nama of  Ots ro ,  and t h i n g s  l i k e  t h a t ,  

But t h e r a  was no th ing  conclusive on t h e  

f i r e t  n i g h t ,  t h a t  w e  hava a s o c i a l  g a t h e r i n g  t h e r s .  

Because the h a a r t  s t r a i g h t  t a l k i n g s  ware going  t o  be 

conducted between them and my superiors at D I S I P .  And 

it was c l s a r l y  i n s t r u c t e d  not t o  d i s c u s s  -- n o t  t o  





deputy d i r e c t o r  and t h e  commissar g e n e r a l ,  t h a t ,  I 

don't know. 

Because t h e  two a s s i s t a n t  a t t o r n e y s  were 

with them in a separate room, w h i l e  I was giving t h e  

t o u r  t o  t h e  p o l i c e  of f i c a r s  . 
Q D i d  you have any c o n v e r s a t i o n s  w i t h  any 

of your  s u p ~ r i o r s ,  inside DISIP, p r i o r  t o  o r  immediate1 

f o l l o w i n g  t h e  a r r i v a l  of the p r o s e c u t o r s  and t h e  p o l i c e  

men, a b o u t  t h e  deairs of a North American l a w  e n f o r c e -  

ment peop l e ,  p r o s e c u t o r s  and pol icemen,  t o  have your  

a s s i s t a n c e  and o r  t h e  a s s i s t a n c e  o f  D r .  Boch, i n  

p r o s e c u t i n g  Rolando Otebro? 

A No, sir .  

0 So t h a t  was never d i s c u s s e d  with your  

s u p e r i o r s ,  e i t h e r ?  

A No, s i r .  As f a r  a s  I know, no.  

Q Did t h e r e  aver coma a t i m e ,  M r .  ~ o r a l e a ,  

when you e v e n t u a l l y  l e a r n e d  that t h e  purpose  of t h e  

v i s i t  t o  Venezuela by t h e  two p r o s e c u t o r s ,  and t h e i r  
- - - -  

ac~6~~Sfi~i~g-poXicemm,-vas-te f u r t h a r  o r  enhance t h e  
- - - - - -  

p r o s e c u t i o n  of R o l a n d ~  O t a r a ,  w i t h  your h e l p  o r  Bochfs  

he lp?  

A They nsvar mentioned Roland0 Otsro. A l l  

t h e y  wera -- s i r ,  t h a t  i s  i n c o r r e c t .  The answer i s  

no. 



And t h e  o n l y  purpose t h a t  it was d i s c l o s e d  

t o  me, as far a s  I can r e c a l l ,  it was t h e  s u b j e c t  o f  

Rolando Boch. And, I am go ing  t o  be a l i t t l e  more 

e x p l i c i t ,  and I ' m  going t o  v o l u n t e e r  a l i t t l e  b i t  of 

i n f o r m a t i o n ,  

M r ,  Adorno, on t h e  f i r s t  n i g h t  t h e r e ,  

made a remark abou t  h e  waa going t o  p r o s e c u t e  Rolando 

O te ro ,  and t h a t  t h e  o n l y  t h i n g  he  was going  t o  do was 

t o  j u s t  p r a s e n t  the case, t h i s  is i t ,  t h e  f i n g e r p r i n t ,  

and t h a t  was t he  end of it ,  That he h a s ,  you know, 

aome w i t n e s s e s ,  you know -- t h a t  w e r e  O t e r o q s  roommats 

o r  whatever .  , A n d  t h a t  ' 8  e x a c t l y  what he  was going  t o  

do , 

M y  s p e c i f i c  i n f o r m a t i o n  from M r .  Yoan, 

whenever I g o t  back t o  Miami, t o  g i v e  him a phone 

c a l l  and have a d i n n e r ,  Because I e n t e r t a i n e d . t h s m  

down t h e r e ,  And t h a  D I S I P  s n t s r t a i n e d  them t h e r e ,  

t h e  b e s t  t h a t  w e  cou ld ,  under  t h e  c i r cums tances ,  that 

w e  have bean o r d e r e d  t o  p u t  them back on a  f l i g h t  a t  

t h e  same a f t s r n a o n ,  t h a t  t h e  r e p o r t e r s  were s e n t  back 
- - - - - - - - - - - - - -  

- - - 
- - - - - - - - - - - - - -  

- - - - 
- - - - - - - - - - - - - -  

t o  Miami. - - - - - 
- - - - - - - - - - - -  - - - - - - - - -  

I b e l i e v e  t h a t  w e  were very courteous 

w i t h  them, And i n  f a c t ,  i n  t h e  f u t u r e ,  I r e t u r n e d  

one day t o  Miami. And I t a l k a d  over t h e  t e l e p h o n e  

w i t h  M r .  Yosa ,  And, he extended m e  an  i n v i t a t i o n  



had t a k e n  p l a c e ,  you would have a l r e a d y  been 

,t t h e  s p o t  t h a t  you t o l d  u s  b e f o r e ,  whers your  r e l a t i o r  

h i p  w i t h  Raul Diaz had kind o f  changed and had become 

mrt o f  a f r i e n d l y  a f f a i r  as w s  have s a i d ,  t h a t  

Iepended upon b u a i n e s s  c o n t a c t s ;  r i g h t ?  

A T h a t ' s  c o r r e c t ,  

Q Has t h e r e  ever bean a t i m e ,  M r .  Mora l s s ,  

then you have had a d i s c u s s i o n  w i t h  L i e u t e n a n t  Diaa,  

mncerning t h e  E l a d i o  ~ u i z  homicide? 

A A d i s c u s s i o n ?  

8 YSS.  

Hava you ever  d i s c u s s e d  tha s u b j e c t  w i t h  

L i e u t e n a n t  Diaz at a l l ?  

A No, s i r ,  

Q Now, when I ask you whether  you have 

ever d i s c u ~ e e d  it w i t h  him, j u a t  t o  have a f u l l  

r e c o r d  unde r s t and  please s f  r ,  t h a t  my q u e s t i o n  

addresses i t s e l f  t o  anyt ime p r i o r  t o  t h e  homicide, 

as  w e l l  as anyt ime a f t e r  t h e  homicide. 

A t  any p o i n t  i n  tints, have you e v e r  

discussed t h s  s h o o t i n g  of Eladio Ruiz w i t h  L i e u t e n a n t  

Raul Diaz? 

A No, sir .  

Q Have you aver had c o n v e r s a t i o n  abou t  t h e  

Eladio  Ruiz homicide w i t h  t h e  one  who used t o  be  



known as Nancies  Lomazares ( p h o n e t i c a l l y ) ?  

A N O ,  s i r .  I 
M S .  COHAN: Douglas ,  I would t r u t h f u l l y  

a p p r e c i a t e  it i f  w e  can e x h a u s t  a n  a r e a ,  and t h e n  move 

on . 
MR. WILLIAMS: I g e n e r a l l y  t r y  t o  do t h a t ,  

Rina.  But t h e  o v e r a l l  s u b j e c t  i s  so f e r t i l e ,  
that 

now and aqain, m a t t e r s  arise which j u s t  r e q u i r e  a t t e n t i  =I 
And sometimes,  I j u s t  c a n n o t  c o n t r o l  the sequence  i n  

I which  thay a r i s e .  

I M S .  COHAN: T h e  r e c o r d  w i l l  r e f l e c t  a n  

amused g r i n  on m y  f a c e .  

MR. WILLIAMS: It i a  n i c e  t o  know t h a t  I 

1 can  s t i l l  make you a m i l a ,  Rina . 
I 
I BY MR. WILLIAMS r 

Q Now, M r .  Moralee,  h a s  t h e r e  ever been any 

occasion i n  your  l i f e ,  p r i o r  t o  the commsnc+ment o f  wha I 
w e  now r e f e r  t o  as  t h e  t i c k - t o k  i n v a s t i g a t i o n ,  when 

I 

anybody who had any c o n t a c t  w i t h  law enforcement  a t  

a l l ,  ever t o l d  you t h a t  ha o r  s h e  as t h e  case may be, 
- - - -  - - - -  - - - -  - - - - -  - - - - -  - - - - -  - - - - -  

c o u l d  not o r  would n o t  t a k e  any  o f f i c i a l  a c t i o n  based 

upon i n f o r m a t i o n  t h a t  you p r o v i d e d ,  because  e i t h e r  

your  i n f o r m a t i o n  d i d  n o t  seem a c c u r a t e  o r ,  it was f e l t  

t h a t  you were n o t  a s u f f i c i e n t l y  r e l i a b l e  source?  

A A s  f a r  as I can u n d e r s t a n d  your  l a n a t h y  



Q 

j u s t  t o  

r e c o r d .  

q u e s t i o n ,  t h e  answer i s  no.  

A l l  r i g h t .  L e t  m a  b reak  it down for you, 

make sure t h e r e  i s  no doubt abou t  it i n  t h e  

It i s  t r u e ,  i s  it not, t h a t  t h e r e  has bean 

l i t e r a l l y  c o u n t l e s s  occasions upon which you have  

p rov ided  i n f o r m a t i o n  o f  one s o r t  o r  a n o t h e r  t o  peop l e  

i n  law enforcement, s i n c e  the l a t e  sixties; you would 

say t h e  number of o c c a s i o n s  i s  c o u n t l e s s ?  

A Coun t l e s s .  Tha t  ' 8  c o r r e c t .  

cl And, a s u b s t a n t i a l  number of t h o s e  o c c a s i o n  

w e r e  o n e s  t h a t  o c c u r r e d  i n  connec t i on  w i t h  a d e a i r e  o r  

an i n t e n t i o n  o n  t h e  p a r t  of law enforcement  t o  a c q u i r e  

e v i d e n c e  t o  be used e i t h e r  i n  a c r i m i n a l  prosecution 

o r  to f u r t h e r  some c r i m i n a l  i n v e s t i g a t i o n ;  correct? 

A Thatpza t h e  main purpose .  That's c o r r a c t .  

Q And, you know t h a t  t h e r e  are s e v e r a l  

d i f f e r e n t  c i r cums t ances  o r  s i t u a t i o n s  t h a t  c o u l d  a r i s e  

i n  t h e  legal sys tem i n  t h i s  c o u n t r y ,  i n  which t h e  

v a l u e  of i n f o r m a t i o n  r s c e i v 2 d  by a parson depends 

d i r e c t l y  upon t h a t  p e r s o n ' s  c r e d i b i l i t y  o r  b e l i e v a b i l i t  

c o r r e c t ?  

A That's c o r r e c t .  

Q And, you know that one of t h e  t h i n g s  t h a t  

d e t e r m i n e s  a p e r s o n ' s  c r e d i b i l i t y  o r  b e l i e v a b i l i t y ,  



i s  t h a t  person's past h i s t o r y  o f  p r o v i d i n g  i n f o r m a t i o n ;  

r i g h t ?  

A T h a t ' s  t h e  standard procedure .  T h a t ' s  

a o r r e c t .  

Q And, you know t h a t  a n o t h e r  t h i n g  t h a t  deter 

mines r e l i a b i l i t y  o r  c r e d i b i l i t y ,  i s  t h e  p a s t  conduc t  

o f  t h e  p e r s o n  who i s  supp ly ing  i n f o r m a t i o n ,  as w e l l :  

c o r r e c t ?  

A Not n e c e s s a r i l y .  T h a t ' s  n o t  a correct 

s t a t e m e n t ,  

Q Would you agrss, g e n e r a l l y  speak ing ,  t h a t  

a s i d e  from uniqua s i t u a t i o n s ,  it i s  g e n e r a l l y  t h a  cam,  

t h a t  p e o p l s  ia law snforcamant ,  and t o  t h e  extant you 

have knowledge o f  it, t h e  judges  and l awyers ,  who are 

i nvo lved  i n  c r i m i n a l  law, also look t o  a p a r a o n ' s  

background, t o  de te rmine  whether t h e r e  i s  a n y t h i n g  i n  

that person's background t h a t  would i n d i c a t e  t h a t  he  

o r  she i s  not a reliable s o u r c e  of i n fo rma t ion?  

Would you agr9a  w i t h  that g e n e r a l l y ?  

A B a s i c a l l y .  

Q For  example, if Jack  t h e  Ripper ,  for sxampl 

walked i n t o  a p o l i c e  s 5 a t i o n  i n  London, and s a i d ,  " I ' m  

Jack t h e  Ripper ,  and I slashed those n i n e t y  seven  l a d i a  

to b i t s ,  and now I want to g i v e  you i n f o r m a t i o n  abou t  

somebody who stole a cow from m y  farm two days  a g o R ,  



r i g h t ,  based  on  h i s  background? I 
A N o t  n e c e s s a r i l y .  

Q A l l  r i g h t .  I n  any e v e n t ,  you r ecogn i zed  t h  

t h a t  sometimes i s  a f a c t o r ?  

A I t ' s  one  of t h e  c o n t r i b u t i n g  f a c t o r s  t o  

a n a l y s i s .  

Q A l l  r i g h t ,  Bavs you a v e r  h idden  from anybo 

i n  law enforcement ,  any o f  t h e  p e r t i n e n t  f a c t s  o f  your  

background and your  h i s t o r y  and your  p r i v a t e  a c t i v i t i e s  

A NO, s i r .  

Q Thea, anytima you have had d e a l i n g s  w i t h  

peoplm i n  law anforcement ,  when you havm been g i v i n g  

them i n f o r m a t i o n ,  i f  they have ever expresaad a d e s i r e  

o r  a need t o  know a n y t h i n g  abou t  your  p a s t ,  you have  

t o l d  them, I s n ' t  t h a t  c o r r e c t ?  

I f  t h e y  a s k  me, I w i l l  have t o  answer them. 

Q And my guass i a ,  t h a t  -- and c o r r e c t  ma 

i f  I a m  wrong -- t h a t  because  of t h e  close c o n t a c t s  you 

were n o t  askad, you t hough t  it a p p r a p r i a t a  f o r  t h e  

b e n e f i t  o r  t h e  we l l be ing  of t h e  g i v e n  s i t u a t i o n ,  t o  

t e l l  t h e  peop l e  w i t h  whom you wers d e a l i n g ,  c e r t a i n  I 
t h i n g s  that you thought they shou ld  know a b o u t  you. 



Is t h a t  also c o r r a c t ?  

Have t h e r e  been t i m e s  when you though t  to 

y o u r s e l f  "Wait a minuts ,  I b e t t s r  l e t  t h i s  pol iceman 

o r  t h i s  a g e n t  know something t h a t  ha hasn't thought  to 

ask m e ,  because  it might  coma up  i n  the f u t u r e  and b e t t c  

ha know about  it nown, that kind  of t h i n g ?  

A B a s i c a l l y .  

Q Now, m y  q u e s t i o n  t o  you i s ,  whether  t h e r e  

has  e v e r  been a time when somebody i n  law enforcement ,  

pol iceman o r  p r o s e c u t o r ,  ha s  s a i d  t o  you "Ricky, basad 

upon your ev idenca  a l o n e ,  w e  cannot  and w i l l  n o t  f i l e  

a caae", o r  something l i k e  t h a t ?  

Something l i k e  *We need more, Ricky. W e  

can't go i n  w i th  j u s t  your ev idence  o r  j u s t  your  t e s t i m c  

o r  any v a r i a t i o n  t o  t h a t  g e n a r a l  theme? 

Has anybody i n  law enforcement  a v e r  t o l d  

you t h a t  t h e  i n fo rma t ion  t h a t  you have t o  o f f a r  o r  

had t o  o f f e r ,  s t a n d i n g  by  i t s e l f ,  was n o t  s u f f i c i e n t  

t o  be the b a s i s  of t h s  c r i m i n a l  i n v e s t i g a t i o n  o r  

p rosecu t ion?  

A Not t o  my knoQladgs. 

Q Was t h e r e  a t ima ,  Ricky, when you p r e s e n t e d  

y o u r s a l f  t o  one o r  more people  connected w i th  law 

enforcsment ,  in t h e  South F l o r i d a  a r e a ,  t o  g i v e  them 

c e r t a i n  i n fo rma t ion  about  t h e  personal drug h a b i t s  o r  



drug p r a c t i c e s  of fsderal a g e n t s ?  

MS. COHAN: Will you read back t h e  q u e s t i o n ;  

BY MR. WILLIAMS: 

Q I will r a s t a t s  it. 

Was there a time when you p r e s e n t e d  your-  

self to on9 or mora parsons in law enforcement  in t h e  

South F l o r i d a  araa, f o r  the purpose  of g i v i n g  t h a t  pe rm  

o r  persons i n f o r m a t i o n ,  concerning t h e i r  parsonal drug 

h a b i t s  o r  p r a c t i c e s  of  a f s d e r a l  law enforcamant  agent? 

A Not that I can r e c a l l ,  M r .  Wi l l iams.  

R igh t  now, I am racking my memory. I have 

never seen any drug enforcement  agents. 

Q I d i d  n o t  say DEA agent. I s a i d  any l a w  

anforcement  agent .  

M S .  COHANs M r .  Wi l l iams,  I do n o t  b e l i a v a  

t h a t  was h i s  response, 

MR. WTLLIAMSr Ha was answering i n  terms of 

a DEA a g e n t .  And I wanted him t o  understand t h a t  my 

q u a s t i o n  a p p l i e d  t o  any fsderal a g e n t .  

THE WITNESS: I have never seen any f sderal  

a g e n t  do ing  c o c a i n e  or g r a s s  o r  any d r u g s .  

BY MR. WILLIAMS: 

Q But my question to you, Mr. Moralea,  was, 

whether  you evar o f f s r a d  i n f o r m a t i o n  t o  anybody in 

l a w  enforcement about t h e  d rug  h a b i t s  o r  p r a c t i c e s  o f  



any f e d e r a l  agen t ,  whether you had seen it or  no t?  

A I hava never provided any kind of in format ic  

with regard  to d r u g  h a b i t s ,  a s  f a r  a s  I can r e c a l l ,  now, 

I t ' s  a very s tunning  q u e s t i o n ,  And, 88 t o  

t h e  best o f  my r e c o l l e c t i o n ,  no, M r .  W i l l i a m s .  

0 Does it refresh your r e c o l l e c t i o n  any, M r .  

Morales,  i f  I ask you mars p o i n t e d l y ,  whether t h e r e  was 

evar a time when you provided in format ion  or at temptad 

t o  provide in format ion  t o  State o r  f e d e r a l  p r o s e c u t o r s  

concerning one, Raul DiArmos, a s p e c i a l  agent w i t h  t h e  

I n t e r n a l  Revenue Service, and h i s  a l l s g e d  o r  supposed 

u ~ e  or possession of  cocaine? 

A You are wrong, Completely. I was -- le t  

m a  t e l l  you. 

I never  provide any kind of  in format ion ,  

saying that agent DiArmos was i n  possession o r  waa 

i n  t h a  use of any n a r c o t i c s  . 
Q What d i d  you say about  Agant DiArmos, t o  

THE WITNESS: Whars a r e  we, now? 

M S .  COHAN: I ob j i r c t ~ d .  Because it i 8 vagu 

as to t i m e  and s u b j a c t  mat te r ,  as t o  what you have s a i d  



about Raul DiArmos, t o  anybody i n  t h e  wor ld .  

You may answer, if you know t h e  q u e s t i o n .  

BY MR. WILLIAMS : 

Q M r .  Moralst?, was t h e r e  a t i m e  when you had 

zornmunications w i t h  any f e d e r a l  or Stata p r o s o c u t o r  at 

a l l ,  t h a t  b o r a  upon Agent Raul DiArmos, and t h a t  a d d r e s  

i t s e l f  t o  whether  Agent DiArmos had o r  had n o t  been i n  

p o s s e s s i o n  o f  any coca ine?  

Was t h e n  e v e r  such a t ime? 

A There was a t ime  when I relayed t o  f e d e r a l  

a g e n t s  and f e d e r a l  agencies, t h a t  Raul DiArmos was dupe 

and i n v i t e d  i n t o  Carlane Quesada's house ,  f o r  wha tevar  

was t h e  purpose t h a t  ha was i n v i t e d  t h e r e ,  by M r .  Rafae 

Vi l l avsrds  and M r .  Carlos  Quasada . 
A t  the t i m e ,  i n s i d e  t h e  house,  t h e r e  was 

an amount o f  drugs. And I let know, t h a t  it c o u l d  be 

t h e  case, t h a t  he  was b s i n g  drug i n t o  t h a t  kind o f  

s i t u a t i o n ,  along w i t h  whoever h i s  p a r t n e r  was. I t  was 

an Anglo. I don't remember h i s  name. 

Just t o  l a t  Agent DiArmos, to be aware that 

inside V i l l a l o l a ,  C a r l o s  Qussada ,  t h e r e  was a c o n s t a n t  

p o s s e s s i o n  of n a r c o t i c s ,  And, t h a t  I re fusad  t o  a t t a n d  

t h a t  g a t h e r i n g  o r  that meet ing ,  s i n c e  I have no informe 

t i o n  whatsoaver  t o  p r o v i d e  t o  Agent DiArmos. And it  we 

m y  educated guess and o p i n i o n ,  that he  was bsing p u t  or 



t h e  s p o t ,  And t h a t  the purpose  was t o  pump Agent DiArmc 

o u t  o f  wha taver  i n f o r m a t i o n  M r ,  R a f a e l  V i l l a v e r d e  wants  

i n  h i s  mind t o  pump o u t  o f  Raul DiArrnos, . s p e c i a l l y  

c o n c s r n i n g  i n  the c a s e  o f  Gui l l a rmo Hernandez, Quesada  

o p e r a t i o n  Bancoaharss  and o p e r a t i o n  g r e e n b a c k ,  

Q Who was t h a t  you s a i d ,  besides Rafael V i l l a q  

a c c o r d i n g  to your  u n d e r s t a n d i n g ,  had duped DiArmos i n t o  

g o i n g  t o  Q u e s a d a ' s  house? 

MS. COHAN z O b j e c t i o n ,  There  i s  no hastimo~ 

t h a t  h e  was duped. But t h a t  he was g o i n g  t o  b e  duped,  

BY MR. WILLIAMS t 

Q Besides R a f a e l  V i l l a v e r d e ,  who was the  o t h s  

one whom you s a i d ?  

A O h ,  t h e  o n e s  t h a t  were t h e r e ?  

0 Excuse me, What I am t r y i n g  t o  f i n d  o u t ,  

M r .  Mora l s s ,  i s  t h i s .  

Y o u  s a i d  a minuta ago t h a t  V i l l a v e r d e  -- 
A C a r l o s  Quesada .  A r e  you r e f e r r i n g  t o  -- 
Q Eut  you s a i d  that there was somebody else 

bes ides  Rafael V i l l a v e r d e ,  who g o t  DiArmos t o  go to 

Q u e s a d a ' s  house .  

A C a r l o s  Quesada, 

Q Now, when i n  p o i n t  o f  t i m e ,  was it, t h a t  

you f u r n i s h e d  t h i s  i n f o r m a t i o n  to f e d e r a l  a g e n c i s a ?  

A T h e  f i r s t  t i m e  v o l u n t e e r i n g  i n f o r m a t i o n  -- 



i l l a l o l a ,  Tha t  I f i n d  o u t  t h a t  t h e y  wera Crying to g e  

iArmos o v e r  t o  t h a t  house ,  I passed on t h e  i n f o r m a t i o a  

h a t  t o  l e t  DiAmos know t h a t  t h e r e  is a t r i c k y  s i t u a t i o  

h e r e ,  

Tha t  i s  m y  o p i n i o n ,  They s h o u l d n ' t  go t h e r e  

1 

2 

3 

4 

nd I have been c a l l a d  t o  be a p a r t  of t h a t  mee t ing .  

t h e  f i r s t  t i m e  was, I b e l i e v e ,  r i g h t  a f t e r  -- t h e  f i r s t  

t i m e  wae before it happened. 

Q Before  what happened? 

A Bafora it happans, t h e  meet ing  a t  t h e  

nd I a m  r e f u a i n g ,  f l a t l y ,  t o  be t h e r e ,  

And t h e  second time w a s  r i g h t  after it happa 

. ga in ,  I s a i d ,  you know, t h e  o b j e c t i v e s  were SO and SO, 

,nd SO -- t h e  ones t h a t  I mantionad t o  you b o f o r e .  And 

p o i n t e d  o u t  t h a t  a t  t h e  t i m e ,  t h e r e  was a q u a n t i t y  o f  

rocaine, a s t a s h  i n s i d s  t h e  p r emi se s ,  

Q Put  as a c c u r a t e  as you can, a d a t a ,  M r .  

l o r a l e s  , 

A I c a n ' t .  Somebody w i l l  have t o  go back t o  

rheraver  the r e c o r d s  a r e .  But it was on o r  abou t  t h o  

lnmmsr o r  t h e  beg inn ing  o f  t h e  summer. I t  was i n  1980 ,  

Q That is  c l o s e  anough, 

A I b e l i e v e  i t ' s  f a i r  enough. 

Q T h a t  i s  c l o s e  enough. 

Now, t o  whom d i d  you r e l a y  t h e  v a r i o u s  b i t s  



of i n f o r m a t i o n  t h a t  you have j u s t  d e s c r i b e d  t o  us? 

A The ones t h a t  1 j u s t  d s s c r i b a d  t o  you? 

Q Y e s ,  

Whom d i d  you t e l l ?  

A My s p e c i a l  a g e n t ,  E v e l i n o  Fernandez from 

Drug Enforcement  A d m i n i s t r a t i o n ,  

C)  id you discuss that same t o p i c  with anybod: 

s l sa  i n  anyway connec ted  w i t h  l a w  en fo rcement ,  e i t h e r  

a t  t h e  S t a t e  o r  f e d e r a l  l e v e l  i n  South  F l o r i d a ?  

A Yes , 

Q With whom? 

A Raul Diaz,  Rina Cohaa, and D.C. Diax,  

Raul  M a r t i n e z ,  t h e  same Raul D i A r m o s ,  about f i v e  d i f f e r  

eat IRS a g e n t s ,  and an a s s o r t m e n t  o f  a s s i s t a n t  United 

S t a t e s  A t t o r n e y s ,  

Q Did you ever provide o r  a t t e m p t  t o  p r o v i d e  

i n f o r m a t i o n  i n  t h e  l a t e  s p r i n g  o r  e a r l y  summer of 1980,  

t o  any a s s i s t a n t  Uni t ad  S t a t a s  A t t o r n e y ,  o r  t o  the 

U n i t e d  S t a t e s  A t t o r n e y ,  h i m s e l f ,  who t h e n  I b e l i e v e  

was Mr, Wombler, s u g g e s t i n g  that S p e c i a l  Agent Raul 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

- - - - - - - - 
- - - - 

D i A r m o s ,  i n  fact, had used c o c a i n e  h i m s e l f  %-was 

u s i n g  c o c a i n e  h i m s e l f  o r  had been i n  p o s s e s s i o n  o f  

c o c a i n e  h i m s e l f ?  

A No, sir .  

Q D i d  you e v e r  discuss t h e  s u b j e c t  o f  Ran1 



l i A r m o s  and the uae o r  p o s s e s s i o n  of coca ine ,  w i t h  any 

I t a t e  p r o s e c u t o r ?  

A I a l r e a d y  answered t o  that q u e s t i o n ,  

Q S t a t e  p r o s e c u t o r ?  

MS. COHAN: S t a t e .  

THE WITNESS: Yss,  I d i d ,  I mentioned 

Zina Cohan, 

BY MR 0 WILLIAMS : 

Q Okay, 

A About t h e  f a c t s  o f  t h a t  meet ing  t h e r e ,  t h o  

say it was c a l l e d .  That  meoting,  

What I l e a r n e d  from, you know, t h e  meoting 

t he r e ,  who w a s  p r e s o n t  a t  t h e  mee t ing ,  And, my 

c e c o l l s c t i o n  a f  t srward,  

And a l s o ,  t h e r e  was a n o t h e r  occaa ion  s h o r t 1  

n f te rwarda ,  t h a t  f i r s t  occas ion ,  v o l u n t e e r i n g  more 

Lnformation t h a t  Agent DiArmos was c a l l e d  up t o  th@ 

Hutiny by Rafael V i l l a v e r d e ,  and C a r l o s  Queaada.  And 

1 a l r e a d y  -- I d i d ,  i n  advance, f l a t l y  r a f u s e  t o  

be p r e s e n t  d u r i n g  t h a t  c o n v e r s a t i o n .  

And, I adv i sed  a g a i n ,  O f f i c e r  Farnandez, 

from DEA, t h a t  t o  t a l l  Raul n o t  t o  go t o  t h e r e ,  t h a t  he  

was ba ing  p u t  on t h e  s p o t .  

Q Did you a v e r  havs any c o n v e r s a t i o n s  concerna  

i n g  Raul DiArmos and t h e  p o s s e s s i o n  o r  u s e  o f  c o c a i n e  



with ona who, a t  t h e  t i m e ,  o c c u p i e d  t h e  p o s i t i o n  of 

= h i s f  a s s i s t a n t  S t a t e  A t t o r n e y ,  a man by t h e  name of 

William Richey? 

A No, sir, 

Q Was t h e r e  e v e r  a time when Wil l iam Richey 

a c t i n g  i n  h i s  c a p a c i t y  as c h i e f  a s s i s t a n t  S t a t e  A t t o r n e  

ever  told you that some i n f o r m a t i o n  t h a t  you were 

p r o v i d i n g  t o  him, was n o t  i n  h i s  judgment, a u f f i c i a n t  

o r  wor thy  of b e i n g  the b a s i s  f o r  an i n v e s t i g a t i o n  o r  

a p r o s e c u t i o n ?  

A T h a t ' s  n o t  c o r r e c t .  

Because I n e v e r  t a l k b d  w i t h  M r .  Richey 

after my t r i a l ,  i n  J u l y ,  1 9 7 8 ,  

Q I s imply  asked you whether there was a 

t i m e  when you -- 
A The answer was no. Tha t  i n f o r m a t i o n  ia 

i n c o r r e c t .  

Q Did you provide i n f o r m a t i o n  t o  him? 

A No. 

Q Thera was a t i m e  whan you had some d i s c u s s i  
- - - - - - - - - - - 

- - - - - - - - - - - -  - - - - -  

o r  c o n v e r s a t i o n  w i t h  Ma, Cohan and o r  D.C. Diaz ,  and 

or Raul ~artinez, about an  argument  o r  a d i s a g r e e m e n t  

t h a t  you had had w i t h  M r .  Richey. 

D o  you r s c a l l  that? 

A I a l r e a d y  anawered t h a t  question, 



I f  you want m e  t o ,  I can r e p e a t  it t o  you. 

: n a v e r  had any d i s ag reemen t  w i t h  M r .  Richay, 

I t  was based upon t h e  g u i d s l i n e s  o f  t h e  

m l y g r a p k ,  And I a l r e a d y  e x p l a i n e d ,  it i s  i n  t h e  

:ecord. And i f  I have t o  e x p l a i n  it a g a i n  t o  you, 

) a a i c a l l y ,  you know, what i s  s a i d ,  I was compla in ing ,  

?as t h a t  Mr. Richey naver gave a polygraph t e s t  t o  

o u s t o  V i l l a r .  

But I never had any d i s ag reemen t  w i th  him. 

3ecause I naver spoke t o  him. 

S o  t h e r e  i s  no -- if I d o n ' t  t a l k  t o  a 

person,  I cannot have a d i s a g r s s m s n t  w i t h  that person .  

Q What was t h e  i n c i d e n t  o r  e p i s o d e  i n  

zonnec t ion  w i t h  which M r .  Richey wanted you t o  taka a 

polygraph examina t ion?  

A W e l l ,  I d o n ' t  b e l i e v e  t h a t  M r .  Richey wanted 

me t o  t a k e  a po lygraph  examina t i on ,  

I t  was based upon t h e  i n f o r m a t i o n  t ha t  I 

was p r o v i d i n g  t o  the Miami P o l i c e  Department.  And, 

they c a l l s d  and t o l d  m e  t h a t  i f  I was w i l l i n g  t o  take 

a po lyg raph ,  And I made a remark t o  them, t h a t ,  you 

know, I was s t i l l ,  you know, l e t ' s  s a y ,  sore t h a t  t h e y  

d i d n ' t  do t h a t  w i t h  Fous to  V i l l a r -  . Which, t h e y  

shou ld  have done, 

And t h e y  t o l d  ma t h a t  t h o s e  g u i d e l i n e s  



ave bean  c o r r e c t e d  t o  tha p o i n t  t h a t  whoever was 

r o v i d i n g  any k i n d  of i n f o r m a t i o n ,  t h a t  might  r e s u l t  

n a criminal p r o s e c u t i o n ,  was required to t a k e  a 

o l y g r a p h  . 
I a l r e a d y  e x p l a i n e d  it t o  you. 

Q What matter was t h a t ,  M r .  Morales? 

What i n c i d e n t  o r  sp i sode  was it, w i t h  

&egard  t o  which t h e  Miami P o l i c e  t o l d  you t h a t  you 

rould have t o  t a k e  a polygraph? 

A A s  a r e s u l t  of  my mee t ing  w i t h  Ms. Cohan 

.n t h e  Hol iday  Inn. And, it was February t h e  1 6 t h  -- 
M S .  COHAN : December. 

THE WITNESS: December t h e  1 6 t h .  

BY MR. WILLIAMS: 

Q You are t a l k i n g  about t h e  t i c k - t o c k  i n v e s t -  

 gati ion o r ,  what turned out t o  be t he  tick-tock 

i n v e s t i g a t i o n ?  

A W e l l ,  I d i d n ' t  know t h a t .  

Q Not a t  the t i m e  .- But -- 
A A t  t h e  time, you have a copy of my s ta tamen 

there. 

Q Was there ever any o t h e r  o c c a s i o n ,  p r i o r  t c  

December 1 6 t h ,  1980,  when somebody connec ted  w i t h  law 

enforcement ,  t o l d  you t h a t  either Will iam Richey o r  

some other senior o x  supsrvising a s s i s t a n t  S t a t e  At to r r  



r a q u i r a d  t h a t  you take a po lyqraph  e x a m i n a t i o n  a s  a 

c o n d i t i o n  t o  u s i n g  your i n f o r m a t i o n  i n  c o n n e c t i o n  w i t h  

a n  i n v e s t i g a t i o n  o r  p r o s a c u t i a n ?  

A Douglas ,  I a l r e a d y  s t a t e d  thrae t i m e s ,  I 

b e l i e v e ,  I a m  g o i n g  t o  a t a t s  it a g a i n .  

I was t o l d  that whatever  i n f o r m a t i o n  I was 

w i l l i n g  t o  p r o v i d e ,  would ba  s u b j e c t e d  t o  a p o l y g r a p h .  

And I mads t h e  ramark a b o u t  M r .  Richey n o t  doing so, 

a t  t h a  time of m y  case, w i t h  r e g a r d  t o  F o u s t o  V i l l a r .  

R So t h e  r e f e r e n c e  you made t o  t h e  f a l l o w ,  

V i l l a r ,  was a  r e f e r e n c e  t o  t h s  case i n  which you w e r e  

a r r e s t e d  and p r o s e c u t e d  for p o s s e s s i o n  of  m a r i j u a n a ?  

A That's c o r r e c t ,  

O r ,  M r .  Fous to  V i l l a r  was t h e  i n f o r m a n t  

o r  t h e  s o u r c e  of U , S ,  Customs a g e n t ,  Edward Maderos, 

17 Quesada, I t  wag a f f i d a v i t  number two, I b e l i e v e  it I/ 
S o  it was r s f e r a n c e ,  s i n c e  M r .  V i l l a r  w a s ,  

c a u g h t ,  you know, redhanded,  you know, 

what  a c t u a l l y  he  has t o l d  Agent Maderos -- 
22 

23 

24 

2s 

s i n c e  Agent Maderos produced tapes of t h e  c o n v e r s a t i o n  

t h a t  he was h o l d i n g  w i t h  M r .  V i l l a r ,  my rmrnark was, 

you know, a normal  one i n  a c o n v e r s a t i o n  of what I 

m y  a b o u t  Richey,  ha n e v e r  p u t  up  V i l l a r  w i t h  a polygraph 



You know. 

I t  was j u s t  a kickback t o ,  you know, t h e  

o l d  t i m e s .  Nothing s p e c i f i c .  

Q What I was t r y i n g  t o  f i n d  o u t  -- and I 

t h i n k  you have answered m e  i n  t h e  n e g a t i v e .  

But l e t ' s  just havs it t h i s  c l e a r l y ,  so 

I have a f u l l  unders tand ing .  

A I b e l i e v e  it i s  clear ,  M r .  Wil l iams.  

I am w i l l i n g  t o  c l a r i f y  i t  more. 

' Q The q u e s t i o n  t o  which I am t r y i n g  t o  g a t  

an  answer i s ,  whether  t h e r e  was e v e r  any o t h e r  t i m e  

b e f o r e  you though t  t o  o f f e r  i n fo rma t ion  about what 

came t o  be t h i s  t i c k - t o c k  i n v e s t i g a t i o n ,  anyt ime b e f o r e  

t h a t ,  whether  a t  a  t i m e  when you were o f f e r i n g  o r  

a t t e m p t i n g  t o  o f f s r  i n fo rma t ion ,  you w e r e  t o l d  t h a t  

you would have t o  t a k e  a polygraph examinat ion,  anytime 

b e f o r e  your meet ing w i t h  Ms. Cohan i n  December of 1 9 8 0 ,  

A l l  it needs i s  a yes o r  no. Had t h a t  

occu r r ed?  

A No. No. N o .  

Q Okay. 

A Besides what I a l r a a d y  t e s t i f i e d  t o ,  t h a t  

it never  -- t h a t  was t h e  f i r s t  t i m e ,  you know. 

Q Has any l a w  enforcement agent, whether  a t  

t h e  S t a t e  o r  federal  l e v e l ,  a t  anytime,  t o l d  you t h a t  



he o r  she t h o u g h t  t h a  i n f o r m a t i o n  t h a t  you were giving 

w i t h  regard t o  any p a r t i c u l a r  mattsr o r  i n v e s t i g a t i o n ,  

would n o t  be s u f f i c i e n t ,  e t a n d i n g  by i t s e l f ,  t o  be the 

b a a i a  of  an on-going i n v 3 s t i c ~ a t i o n 3  

Has t h a t  a v e r  happened t o  you? 

A I already answered to t h a t  q u e s t i o n  i n  t h e  

n e g a t i v e .  

Q Okay. Thara came a t i m e  i n  A p r i l  of 1 9 7 8 ,  

when you were arrasted by C i t y  of  Miami p o l i c e  a g e n t s ,  

an8 c h a r g e d  w i t h  p o s s e s s i o n  of a f e w  thousand pounds 

of m a r i j u a n a .  

I do n o t  remember t h e  e x a c t  amount,  But it 

was i n  t h e  thousands; w a s n ' t  it? 

A Yes. I t  was i n  t h s  t h o u s a n d s .  And I was 

not a r r a s t e d  by t h a  MPD. I was arrested by t h e  P S D .  

Q Where were ,you arrastsd? 

A R a n d a l l  Drive. And, it was i n  t h e  v i c i n i t y  

of a Hundred and T h i r t e e n t h  Avenue. I t  was a scary 

s i t u a t i o n .  

Q Who else was a r r e s t e d ?  
- - - - - - - -  

A What? 

Q Who else was a r r e s t e d ?  

A I was a l o n e  a t  t h e  time I w a s  a r r e s t e d ,  

I was d r i v i n g  a car. 

Q Were t h e r e  o t h e r  paople  e v e n t u a l l y  cha rged  



Q Who e l s e ?  

2 

A Three  mare i n d i v i d u a l s .  

i n  c o n n e c t i o n  w i t h  the same event? 

A Y e s .  

Q What were t h e i r  namas? 

A They f a d e  i n  my memory, 

II Douglas ,  t o  be honest w i t h  you, t h s y  

I fade in my memory. You know. I t ' s  p u b l i c  r e c o r d .  

9 I/ And, t h a y  p l e d  g u i l t y  t o  t h e  charges,  you know. But 

lo / t h e y  fade i n  my memory. 

Q Were there athar l a w  en fo rcement  a g e n t a ,  

l4 11 A' I believe t h a t  -- of c o u r s e .  There  were 

.12 

13 

about t w e n t y  -- twen ty  f i v e  p e o p l e  -- t h i r t y .  You 

know. . 

besides P u b l i c  S a f e t y  people, a t  the s c e n e  of t h e  

arrest? 1 

l7 11 MPD was t h e r e ,  S t a t e  Attorney's o f f i c e  

1 was t h e r e .  Hiyhway P a t r o l  was there. 

And who else was t h e r e ,  I don't know. 

2o / I have  n e v e r  seen so many guns p o i n t i n g  a t  my head 

a t  the same t i m e .  

Q Who t u r n e d  o u t  t o  b e  t h e  l e a d  i n v e s t i g a t o r  

o r  case a g e n t  i n  that case; do you know? 

A I n  t h a t  case? 





anybody i s ,  when r e l a t i v e  t o  A p r i l  of 1 9 7 8 ,  was t h e  

l a s t  time that you had g iven  i n f o r m a t i o n  t o  be  used 

by any law enforcsmsnt agency f o r  any purpose ,  r aga rd -  

less of whether  you were on somebody's p a y r o l l  o r  no t ?  

When was t h e  l a s t  t i m s  you had done t h a t  

b e f o r e  A p r i l  of 19781 

A M r ,  Wi l l iams,  I cannot  answer t h e  q u e s t i o n  

p r o p e r l y .  Because a l l  of my c o n t a c t s  w i t h  -- I mean, 

a g e n c i e s ,  s i t h a r  f s d e r a l  o r  S t a t e  l e v e l ,  were s e v e r e d  

under  o r d e r s  o f  my s u p e r i o r s  from D I S I P ,  

But t h e  l a s t  t i m e  t h a t  I prov ided  informa- 

t i o n  was -- t h e  l a s t  t i m s  was 1977 -- it cou ld  have 

been maybe around,  on o r  about  A p r i l ,  1977, t h a t  I 

was c a l l e d  to Washington f o r  a  meet ing  w i t h  Eugene 

Proppe r ,  H e  was an a s s i s t a n t  U . S .  Attorney .  

Q That  was on t h e  -- 
A L e t  m e  f i n i s h ,  

M r .  C a r t e r  Kornick ( p h o n e t i c a l l y ) ,  a 

s p e c i a l  agent of t h e  F B I ,  and a l s o  p r e s e n t  was then -- 
he was a l r e a d y  c o n v i c t s d ,  I b e l i e v e  -- R o l a n d ~  Ote ro ,  

f o r  t h e  purposa -- s i n c e  Otero was s t i l l  c o n s i d e r e d  

t h a t  he was -- t h a t  I was his h a n d l a r  f o r  t h e  purpose  

o f  r e l e a s i n g  M r .  Otero from h i s  duties o r  as his o a t h  

o f  s a c r e c y  o r  whatavsr  it was i n  h i s  mind, and t o  

i n s t r u c t  M r ,  Otero  to cooperate f u l l y  w i t h  t h e  L a t i s r  
- 



i n v e s t i g a t i o n .  And, t o  i d e n t i f y  a pho to  l i n e - u p  t h a t  

was going t o  be presented t o  h i m  by t h e  Uni ted  States 

government.  

Through 1977,  I was subpoenaed for  maybe, 

two o r  four  -- I don't remember how many -- grand  

juries, f e d e r a l  grand j n r i a s .  And, I a l s o  show up t h e r  

with my subpoena.  

Q Apar t  from t h a t ,  was t h e r e  a v e r  a t i m e  

f o l l o w i n g  you r  r e t u r n  from Vsnesuela ,  when, howevar i t  

happened and wha tever  t h e  u l t i m a t a  purpose  was, even 

on a s t r i c t l y  i n f o r m a l  b a s i s ,  t h a t  you g o t  together w i t  

one o r  more l a w  en forcement  agents,  e i t h e r  in State  

o r  f e d e r a l  government,  for the purpose of g iv ing  

any i n f o r m a t i o n  bearing upon any a p p a r e n t  o r  p o s s i b l e  

c r i m i n a l  a c t i v i t y ?  

A No. N o .  No. 

Q No t i m e  between your r e t u r n  from Venezuela 

and t h e  t i m e  you got a r r e s t e d  i n  A p r i l  o f  19783 

A No, s i r .  

' 8 But your  p e r s o n a l  f r i e n d s h i p  w i t h  Raul 

D i a z  con t i nuad  d u r i n g  t h a t  period; d i d n ' t  i t ?  

A No., a i r  . 
Q Did you and Raul Diaz  c e a s e  be ing  f r i e n d s  

d u r i n g  t h a t  p e r i o d  of  t ims?  

A I s topped  talking t o  him or having any 



i nd  of c o n t a c t  w i t h  him -- I can't p i n p o i n t  t h e  

x a c t  date, b u t  w e  might  say, 1977.  

Q why? 

A It was my decision. 

0 Why? 

A Because I wanted to, 

Not to task to him or n o t  t o  t a l k  t o  anybod 

h e ,  

Q But you had t o l d  ma b e f o r e ,  t h a t  your.  rrlat 

. o n s h i p  with  D i a z  had passed i n t o  t h e  r aa lm of friendsh 

r a t h e r  t h a n  j u s t  technical o r  b u s i n e s s  contact? 

A W e l l ,  besides t h e  p r o f e s s i o n a l  side of t h e  

! o n t a c t s  t h a t  w e  had, w e  deve loped  a ssnse of t i m e  that 

t a l r e a d y  mantionad t o  you before -- a personal f r i e n d -  

 hip. A n d  a t  one point in 1977,  e a r l y  1977,  I d s c f d e d  

not  t o  talk t o  him or t o  anybody else connected w i t h  

l a w  enforcement ,  down here i n  M i a m i ,  r e g a r d l e s s  of 

personal f r i e n d s h i p s  or whatever .  

Because you have  to draw a l i n e  b e t w r r n  

thAr profess&-- a n d a  f riendshiprPelaSo_nshiPpl 
- 

So I decided mt t o  t a l k  t o  anybody. 

Q Did you and Raul Diaz have a f a l l i n g  out 

of any k ind ,  a d i s a g r a e m e n t ?  

A No d i s a g r e e m e n t s  and no fall o u t .  

1 j u s t  s toppad calling him and t a l k i n g  t o  



i m ,  t h e  eame as I d i d  a l o t  of o t h e r  p e o p l e .  

Q  id he  c o n t i n u e  to t r y  t o  a s t a b l i s h  contact 

ith you, after you c l o s e d  down your cornmuniaation w i t h  

i m ?  

A N o t  to m y  knowledge. 

(2 How did it coma t o  p a s s ,  M r .  Morales -- 
A How d i d  i t  come to what? 

Q How d i d  it corns to p a s s  -- how d i d  it happe 

Raul was t h e  scene y o u r  

,n A p r i l ,  out on Xendall Driva ,  w i t h i n  moments after  thc 

kher p o l i c e  u n i t s  B e t a i n e d  you and had t a k e n  you i n t o  

ma t o d y ?  

A O h ,  v e r y  simple. 

When I was p u t  i n  the back of t h e  p a t r o l  

Zar, by an officer by t h e  last name of Cook -- C-0-0-K - 
and s i n c e  the way t h a t  I was a r r e s t e d  was so s c a r y ,  to 

the p o i n t  that after I had been a l r e a d y  handcuf fed  and 

our randered ,  there w a s  a uniform o f f i c e r  who came runnin  

toward me, p o i n t i n g  a shotgun and screaming " F r e e z e ,  

f r e e z e ,  - - - - - - f r e e z e R ,  and hm pumped one s h e l l ,  a l i v e  s h e l l  
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  - - - - - - - - - - - - - - -  

~ u t  of the chamber of t h e  sho tgun ,  I t o l d  O f f i c e r  Cook 

"Do you know a S e r g e a n t  by t h e  name of Raul Diaz?"  

And t h e  o f f i c e r  s a y s ,  'Yes .  

And I s a i d ,  " P l e a s s ,  M r .  Cook, w i l l  you 

in fo rm h i m  t h a t  you have M r .  ~ i c a r d o  Morales i n  cus tody?  





was the  c o r r e c t  a d d r e s s .  

O f f i c e r  Diaz appeared  on t h e  s c e n e ,  you knw 

maybe three or four h o u r s  afterward. 

Q D o  you r e c a l l  a n y t h i n g  u n u s u a l  t a k i n g  

p l a c e  between Raul D i a z  and any o t h e r  l a w  a n f o r c s m e n t  

o f f i a e r ,  who was present a t  the t ima?  

A Say t h a t  a g a i n ?  

Q Do you r e c a l l  a n y t h i n g  u n u s u a l  t a k i n g  

p l a c e  be twsen Raul Diaz and any other l a w  en fo rcement  

o f f i c e r ,  who was present a t  tha t i m e ,  when Raul Diaz 

arrivod? 

A No , 

Q But your t e s t i m o n y  is, t h a t  it was not 

u n t i l  three o r  four hours l a t e r  t h a t  L i a u t s n a n t  Diaa 

appeared?  

A T h a t  Sergeant Diaz -- a c t u a l l y ,  I saw 

him i n  t h e  crowd, 

There was a crowd t h e r e .  Maybe t w s n t y  -- 
twen ty  f i v e  guys, 

(3 What w e r e  you d o i n g  w i t h  t h e  marijuana? 

Q What were you doing w i t h  the m a r i j u a n a ?  

A I d i d n  @ t have no m a r i j u a n a  w i t h  me. 

Q Where was it? 

A Ths m a r i j u a n a  was stashed i n  a house. 



Q Where? 

A Ths a d d r e s s  t h a t  I mentioned. I ' m  n o t  s u r a  

.f i t9  t h e  c o r r e c t  on0 o r  not. 

It was One Hundred and Twenty Th i rd  and 

seventy Four th ,  S .W s e c t i o n .  

Q What had been your  p a r t i c i p a t i o n  i n  t h e  

nar i juana  t r a n s a c t i o n ?  

A I unloaded t h a t  -- t h e  t r u c k  w i t h  Ca r lo s  
.s* ,% .. -" "-," " . -- - " ...-,- 

Juesada --- -- -"-- and - ... Fousto  V i l l a r ,  t h e  p r e v i o u s  . .-, n i g h t  .-. * . -  ,..-,. or a . f e w  . .  

l o u r  & b e f o r e ,  - .a -,.. ..,,- .< % o r  whatever .  . - 

Q Where? 
I 

A A t  t h a t  add rens ,  T h e  same ----- p l a c e  .mr ",-- t h - a t  the 

f i v e  thousand pounda were s e i z e d  on A p r i l  t h e  6 t h ,  1978 ,  - . b " *  .<-- ,** , I 
'7. .*I "- I . - .,"". .*" *m 

Q whose mar i juana  was it? 

A What? 

Q Whose w a s  it? 

A O h ,  it c e r t a i n l y  was n o t  mina. It  be longs  * . -  - -  

t o  a f e l l ow  by t h e  name of F r a n k l i n  Sosa ,  I never  --.- -.. 

t a l k e d  t o  t h e  guy. But supposedly ,  t h a t  load belonged 

t o  F r a n k l i n  Sosa.  

And, he p u l l e d  Carlene and myself i n t o  t h a t  

d e a l .  

(Thereupon, M r .  C a r h a r t  i s  now p r e s e n t  .) 

BY MR, WILLIAMS r 

Q What rola ware you playing i n  t h e  t r a n s -  



a c t i o n ,  aaide from p h y s i c a l l y  unloading it? 

What was to be y o u r  p a r t  i n  it? 

A 1 never had t h e  chance t o  d i s c u s s  t h a t  

complete ly ,  Because t h e  t r u c k  a r r i v e d  earnwhere around 

t h r e e  o ' c lock  i n  t h e  morning. It  was unloadsd,  and the1 

I r e t u r n a d ,  you know, t o  my apar tment .  I dropped Carloi 

over  a t  h i s  house, h i s  home a t  V i l l a l o l a .  

I went t o  my apar tment ,  took a s h o r t  nap, 

And t hen  I went t o  Frank S o s a l s  apar tment  i n  t h e  N , W .  

s e c t i o n .  I d o n ' t  know what F rabk l in  was up to, 

And t hen ,  he  showed up t h e r e .  And ha 

dropped a r e n t a l  t r u c k ,  t h e  same t r u c k  t h a t  whmrs t h e  

load was c a r r i e d ,  And h e  s e n t  m e  down t h e r e ,  baak 

again. H e  said, you know, "Show t h o s e  people  where the 

house i s .  Because t h e y  are  going t o  p i ck  it UP." 

And, I j u s t  c a n ' t  t e l l  you, you know, What 

aver I l e a r n e d  a f t e r  t h a t ,  you know, i s  -- you know, 

was a p e r s p e c t i v e  of t i m s .  You know. I c a n ' t  t e l l  you 

t h e  whole s t o r y  about  it. 

But at t h e  tims, I have n o t  bean invo lved  

i n  any k ind  of t r a n s a c t i o n  wi th  anybody. F rank l in  Sosa 

was t h e  one doing t h e  who15 t r a n s a c t i o n .  

Q HOW did you coma t o  be involved  i n  it, 

i n  t h e  first place? 



A I r e c e i v s d  a c a l l  a t  n i n e  o l c l o c k  on A p r i l  

5th. And, from F r a n k l i n  Sosa ,  

And, h e  s a i d ,  "Meat m e  a t  t h e  Howard 

Johnson18 o n  One Hundred and S i x t y  Third Street.u 

And, when I a r r i v e d  t h e r e ,  he  was t h e r e .  

r h e r r  were a l o t  of cars, you know, peop l e  go ing  from 

one car to a n o t h e r ,  And Cgr lene  was there, t o o .  

And, w e  wind up i n  the same c a r  -- C a r l o s  

and myse l f .  And w e  s t a r t e d  d i s c u s s i n g ,  you know, what  

i s  go ing  on. 

And h e  s a i d ,  "Well, I d o n ' t  know. ~ r a n k l i n  

rays t h a t  ha i s  hav ing  a  l o a d ,  and he is  a good b u y e r w ,  

and t h i n g @  lfks that. 

And t h a n ,  we s t a r t e d  s a y i n g ,  well, you know 

I d o n l t  l i k e  it, you know, and what about t h i s ,  you 

know -- you have j u s t  been r s l e a s e d  from bond, you know 

and where i s  t h e  p o t  coming from . 
And ha s a i d ,  "From up S t a t s o w  

And I s a i d ,  "1 n e v e r  h e a r d  p o t  comfng from 

a n o r t h  coun ty  back i n t o  Dada County." And t h i n g s  l i k a  

that, You know. That were con fus ing  a t  t h e  t i m e .  

- - - - - P - - - - B u t  wh-at  y*=e yp_u btouqhtt into t h *  d e a l  
- - - - - -  

t o  do? 

A What? 

Q What were you brought i n t o  t h e  deal t o  do? 





As soon as t h e  p o t  was t h e r e ,  it was 

!ustsd. There were cops a l l  ovsr ths placa. I ' d  

show t h e  psopls r i g h t  i n  the t r u c k , t h a t  I was -- somet i  

rhers the p a t  i s .  

1 
it f i v e  o'clock i n  t h e  morrring, t h a t  F r a n k l i n  show them 

So I went down thers with them, showed them 

 here t h e  p o t  was,  you know, And I took o f f  , After 

?e unloaded t h e  t r u c k ,  you know, and on t h e  way back to 

: a r l o s t  house,  you know, Car los  s a i d ,  " I ' m  n o t  go ing  bac 

:o t h a t  house, Ricky. I d o n ' t  l i k e  it. I hats pot 

I e a l s ,  Bscause t h e y  b r i n g  bad luck .  You know, Franklll 

l sed  to -- t h e  way he t a l k s  t o  everybody, the  location 

ts one of t h e  worst t h a t  you can aver seen i n  your 

l i f ea ,  which I agreed w i t h .  

And, we were so apprehensive about t h e  

whols i n c i d e n t ,  t h a t  on t h e  way dawn t h e r e ,  I was 

tempted to make a U-turn and f o r g e t  about  it. 

Q Was t h e  sams t rus  of Queaada? 

I n  o t h e r  words, had he  bean brought  i n  by 

Sosa, with you a t  t h e  same t i m e ?  

A He was brought  i n t o  i t  befora. T o  ma, I 

was surprised when h e  was t h a r a ,  when I a r r i v e d  at the 

rd Johnson's. 

Q I n  o t h e r  words, at 

it was by S o s a  alone -- 
ths were 



A I d i d n ' t  know Carlene was there. 

When h e  c a l l e d  me up a t  n i n e  o ' c l o c k ,  h e  

i d ,  "Corn8 o v a r  . rn 

And when I arrived t h e r s ,  C a r l a n o  was t h e r a  

Q Did you ever l e a r n  what C a r l e n e ' s  involvema 

it was o r ,  wae t o  hava been? 

Did you e v e r  l e a r n ?  

A Yes. C a r l e n e  t o l d  m e ,  because I a s k e d  -- 
I q u e s t i o n e d  him t h a t  n i g h t  -- I q u e s t i o n e d  him at t h e  

Howard Johnaon ' s , and  a a i d ,  "What a r a  you d o i n g  h e r s ? "  

And h e  s a i d ,  r n W a l l ,  F r a n k l i n  c a l l 0 8  m e  up 

a t  f i v e  o ' c l o c k  and h e  said come over, t h e r e  i s  a l o a d  

ha s a i d ,  What a r e  you d o i n g  h a r a ,  Carlene? a 

And he s a i d ,  " F r a n k l i n  c a l l e d  me up a b o u t  

f i v e  o'clock and s a i d  coma over  h e r s ,  you know, t h a t  I 

have  something  to discuss w i t h  you 

Q So as far a s  you c o u l d  t e l l ,  t h e n ,  Quesada  

had been brought i n t o  it j u s t  a l i t t l s  b i t  b e f o r a  you? 

A According t o  b o t h  of them, f o u r  h o u r s  b e f o ~  

me.- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  - - - - 

Q well, d i d  you e v e r  learn a n y t h i n g  of  t h e  

c o n t r a r y ,  l a te r  on? 

A No. T h a t ' s  t h e  way t h e  s t o r y  atande.  

Q But you c a r t a i n l y  knew t h a t  it was m a r i j u a ~  

onca you g o t  t h s r s ?  



A Oh, n o ,  1 was t o l d  p r e v i o u s l y ,  you know, 

Q And whsn you- got there, you saw it? 

A I unloaded it, 

C So you knaw it was marijuana? 

A O f  cou rae .  

Q So t h e n ,  you wara i nvo lved  i n  an u n d e r t a k i  

t o  unload, and t h e n  e v e n t u a l l y  d i s t r i b u t e  severa l  

thousand  pounds of  mar i juana?  

A I was not t o  d i s t r i b u t e  i t .  Because I waa 

n o t  a d i s t r i b u t e r .  I d i d n ' t  have a cus tomer .  

F r a n k l i n  was t h e  one who c l a imed  t h a t  he 

had t h e  customer, 

Q B u t  your unda r s t and ing  was t h a t  you were 

going  t o  assist  i n  some way o r  a n o t h e r  i n  i t ' s  

d i s t r i b u t i o n ,  somehow o r  another? 

A Y e s .  Carlene and myse l f .  

Q Tha t  i s  what you were t h e r e  f o r ?  

A Y e s .  O f  c o u r s e .  

Q ~ u t  f o r  t h e  p o l i c e  g e t t i n g  t h e r e ,  however 

it was t h a t  t h e y  g o t  thars ,  you would have done whatec 

you c o u l d  have o r  whatev9r  was asksd of you, i n  o r d e r  
- - - - - -  - - - - - -  

- - - - - - - - - - - - - - - -  
- - - -  - - - -  

t o  move t h e  f i v e  thousand pounds? 

A That's s p e c u l a t i v e .  Bacause it never 

happened, 

Q B u t  for t h e  po l ics  being t h e r e ,  you would 



have done t h a t ;  w o u l d n t t  you? 

A Y e s .  

Q How much were you going  to gat pa id?  

A I don ' t  know. we never g o t  i n t o  t h a t  p a r t  

of t h e  s i t u a t i o n ,  bscause t h e r e  w a g  n o t  even a p r i c e ,  

Q Your only u n d e r s t a n d i n g  was, t h a t  you ware 

go ing  t o  g e t  p a i d  something? 

A I was go ing  t o  g e t  a c u t  o u t  of  t h a t .  Poia 

Maybe t e n  p o i n t s .  Maybe f i f  t e s n  p o i n t s .  You know, 

The p rocedu re s  o f  grass are d i f f e r e n t  fram 

t h e  p roceduree  of c o c a i n e .  You g e t  p o i n t s .  

So ws were going t o  submi t  p o i n t s ,  accordin 

t o  t h e  wholesa le  p r i c e  and -- 
(Thsraupon, a b r i s f  recsss was ha18 at 

3:20 P . M . )  

(Thereupon, t h e  d e p o s i t i o n  was resumed a t  

3 t 3 5  P.M.)  

BY MR. WILLIAMS: 

Q S o  M r .  Mora les ,  it would be a c c u r a t e  t h e n ,  

to say t h a t ,  t o  t h e  e x t e n t  t h a t  you had h e l d  i n  t h e  

i n i t i a l  p rocedu re s  of unloading t h 6  f i v e  thousand  

pounds o f  ma r i j uana  and t o  t h e  e x t e n t  t h a t  you i n t e n d s (  

o r  con tampla ted  b e i n g  i nvo lved  i n  i t s  e v s n t u a l  d i s t r i b  

u t i o n ,  that you were i n v o l v e d  in a c o n s p i r a c y  t o  

distribute marijuana a2 the t i m e .  I s n t t  that a c c u r a t e  



A Consp i racy?  

I mean, you had agreed w i t h  o t h e r  people 

t h a t  you and o t h e r  people  would be a c t i n q ,  mora o r  lasa 

i n  c o n c e r t  t o g e t h e r ,  toward  t h s  end of -- 
A Lsgally, that's t h e  p r o p e r  word f o r  t h e  ova 

a c t s  t h a t  I already told you; r i g h t ?  

Q Wall, yes. 

I am n o t  g o i n g  t o  g i v e  you my lega l  opinioa  

a l t h o u g h  it sounds -- 
A I t  would have t o  be a legal o p i n i o n  about 

t h a t .  I maan -- 
M S .  COHAN : D i  d you agree? 

BY MR. WILLIAMS: 

Q If I t a l l  you t h a t  a c o n s p i r a c y  i s  j u s t  whc 

two o r  mora p e o p l e  agree, c o n s p i r e ,  combine,  c o n f e d e r a l  

A No. Bscauae it could be a one-rnan conspirl 

Q Putting t h a t  aside? 

A Y e s .  

Q And, although I know it  is  a q u e s t i o n  i n  

c o n c e p t  t h a t  w e  have b a t t a r e d  over the past s e v e r a l  da: 

and ons that you do aok liks to c o n s i d e r ,  i s n ' t  it alsc 

cor rac t  t o  say t h a t  a t  the time you were d o i n g  it, you 





Q W e l l ,  i f  you had wantsd to, f o r  any r ea son ,  

you sure cou ld  havs gona t o  D.C .  Dian o r  Raul Mart inez?  

A I d i d n ' t  know D .C.  Diaz a t  t h e  time, 

Q Raul Martinez, you knaw? 

A No, I d i d n ' t ,  

Q Did you know Mr. Maderos? 

A O h ,  y e s ,  I knew Edward, 

0 Did you know Evslina Fsrnandez? 

A O h ,  yes .  

Q So you cou ld  havs gone t o  e i t h e r  of t h o s e  

two DEA agents o r  Raul Mart inaz ,  who i s  a s e r g e a n t ,  anc 

you cou ld  have t o l d  them about  it i f  you wanted; correc 

A That '3 c o r r s c t  . 
Q But you chose  n o t  t o ,  bacauae t h a t  was n o t  

c o n s i s t e n t  w i th  what your  purpoaes wers a t  t h e  t i m e .  

I s n ' t  t h a t  r i g h t ?  

A T h a t ' s  c o r r e c t ,  

Q Now, would you t e l l  me please, sir ,  when i! 
--- 

the f i r s t  t i m e  t h a t  you met wi th  t h e  one c a l l e d  ,Carlos 
- -. *--.. . ... ,. *" - ,  -.---. " --- 

used d u r i n g  s o c i a l  F r i d a y s ,  for t h e  

purpose  of danc ing ,  

And, I was aware of ths e x i s t e n c e  of Car lo :  

Quasada s i n c e  ha becam? an FBI in formant .  And, a t  t h e  



nd o f  t h e  s i x t i e 8 ,  w i t h  r e g a r d  t o  a c a r  t h e f t  r i n g .  

nd, he was an in fo rman t  o r  aourca  o r  whatever h e  w a s ,  

~u know, p r o v i d i n g  i n f o r m a t i a n  a g a i n s t ,  you know, t h e  

t h e r  peop l e  invo lved  t h e r e .  

B u t  a c t u a l l y ,  I was i n t r o d u c e d  to C a r l o s  - ."-- 

ussada  s o c i a l l y ,  i n  a n i g h t c l u b  s p o t ,  i n  1973,  
" - * - - -  ~ -- - + - " .*  , * -..m.A..* 

Q When d i d  you f i r a t  come t o  know who Raul 

i l l a v e r d e  was? 

A ~n Cuba, 

Q You t o l d  u s  you knew t h e  Raul v i l l a v e r d e  

ami ly  i n  Cuba? 

0 .  When, i n  t h e  Uni ted  S t a t e a ,  d i d  you f i r s t  

s t a b l i s h  c o n t a c t  w i t h  t h a  V i l l a v e r d e  fami ly?  

22 I1 M S .  COHAN: No. A e  t o  your  involvement  wit  

, 
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M S .  COHAN: Objec t i on .  I b e l i s v e  it has  

been asked and answered,  And I o b j e c t .  

MR. WILLIAMS2 It  w i l l  be e a s i e r  f o r  u s  t o  . 
aak a  second t i m e ,  t h e n  f o r  u s  t o  go t h rough  o u r  n o t e s  

and check.  

G o  ahaad.  

THE WITNESS: I t  '3 n o t  t h e r e ,  Rina. 

THE WITNESS: Okay. During a r e f r a s h e r  cour  



i n  t h e  C I A ,  down here i n  t h e  south F l o r i d a  a r a a ,  I was 

a t  a safe house. And it w a s  standard procedure  to 

w a i t  a c e r t a i n  amount of! time t o  g e t  a r e f r e s h e r  c o u r s  

And, be was part of  the i n s t r u c t i o n  a e c t i o n  of  t h e  

And, h e  showed up one day at t h e  safe hous 

in t h e  company of  t h e  CO, and aaother i n s t r u c t o r ,  I 

b e l i e v e .  

BY MR. WILLIAMS? 

Q when was that p l e a s s ,  sir? 

A Sometime i n  1 9 6 4 ,  

Q Was it i n  1 9 6 4  that you e s t a b l i s h e d  o r  

re~sumed, as t h e  c a s e  may be,  s o c i a l  c o n t a c t  w i th  Rau l  

V i l l a v e r d e ?  

A W e l l ,  thers was no s o c i a l  c o n t a c t ,  I t  w a s  

b u s i n e s s  c o n t a c t ,  

0 That  i s  n o t  my q u e s t i o n  t o  you, s i r ,  

D i d  t h e r a  coma a t i m s  whsn you broadened 

your contact with Raul V i l l a v e r d e ,  so as to have soc ia  

c o n t a c t  with him as w e l l  a s  business c o n t a c t s ?  
- - - - - - -  - - - - -  - - - - -  - - - - -  - - - - - -  - - - - -  

A I t  was business. There was no s o c i a l ,  

Q Has t h s r a  e v e r  bean a t i m s  when you d s e c r l  

your  c o n t a c t  w i t h  Raul V i l l a v a r d e  a s  s o c i a l  c o n t a c t s ,  

rather t h a n  bus inas s?  

A Y e s ,  s i r .  



Q When d i d  t h a t  s t a r t ?  

A I saw him on and off, d u r i n g  t h e  s e v e n t i e s  

And a c t u a l l y  s e e i n g  h im more, because  h e  was o u t  o f  the 

c o u n t r y  f o r  a w h i l e  i n  t h e  Dominican R s p u b l i c  o r  p r e v i o q  

h e  was o v e r  t h e r e  i n  Vero Beach. H e  was f i r s t  i n  Varo 

Beach, a f t e r  h e  l e f t  t h e  company. And t h e n ,  from Vero 

Beach, h e  was moved down t o  the D.C. 

Q I am sorry. Down t o  -- 
A Domf nican Republ i c .  

I n  t h a t  s p a n  of t i m e ,  I saw him s e v a r a l  

o c c a s i o n s .  

Q Would you d e s c r i b e  t h o s e  occasions, as b o i  

s o c i a l  rather t h a n  b u s i n e s s ?  

A No. S o c i a l .  S o c i a l .  

Q See i f  you can a f f i x  a p o i n t  i n  t i m e  t o  th 

please. 

A No, I c a n ' t .  

I t  was, you know, i n  c o v e r i n g  t h a t  apan of  

t i m e ,  from v e r y  r a t s  s i x t i e s  t o  1 9  -- t h e  end of 1977.  

T o  be e x a c t ,  o n  o r  a b o u t  t h e  months of December, t h a t  

B r i c k e l l  Bay Club.  And, he t o l d  m e  t h a t  h e  has been 

t r a n s f e r r e d ,  f o r  wha tavar  company he was working f o r ,  

t o  Miami. 

Q What was t h a  purpose  of h i a  v i s i t ?  



A I t  was a s o c i a l  v i s i t .  We s h a r e d  d r i n k s ,  

you know, and n i c i t i s s .  

Q You had learned t h a t  Raul V i l l a v e r d e  had 

o c c u p i e d  a p o s f t i o n  of  t r u s t  and r a a p o n s i b i l i t y  i n  t h e  

C I A ;  hadn't you? 

A 1 know t h a t  he  was i n  t h e  i n s t r u c t i o n  secti 

I don't know how nuch trust o r  r a s p o n s i b i l i t y  he was 

g i v e n  upon him by th0 company. 

But it was a f a c t  that ha was p a r t  of t h e  

i n s t r u c t i o n  s e o t i o n .  

Q Baaed upon your  e x p e r i e n c e  w i t h  t h e  C I A ,  

M r .  N o r a l e s ,  wou ldn ' t  it be a c c u r a t s  t o  gay t h a t  peop la  

who d i d  n o t  have t h e  t r u s t  and c o n f i d ~ n o o  of the admin- 

i s t r a t i o n  of t h e  C I A ,  would not b e  p l a c a d  i n  p o s i t i o n s  

from which they c o u l d  i n s t r u c t  and t r a i n  other agants? 

I s n ' t  t h a t  an  a c c u r a t e  s t a t e m e n t ?  

A What? 

Q T h a t  the C I A  would n o t  p u t  somebody whom t k  

d i d  n o t  t r u s t  i n  a p o s i t i o n  to teach othsr a g e n t s ?  

- - - - -  - - - -  - *~-watt&& net -do-thak: -woul& they?- - - - - - 

A I d o n ' t  know. 

8 What doea your  e x p e r i e n c e  t e l l  you, M r .  

Mora lss?  

A My experience, t h a t  I d o n ' t  know. You knoo 

T h e  i n t e l l i g e n c s  wor ld  i s  so t w i s t e d ,  you 



know, t h a t  you never know. 

I mean, how can I make a possible statement 

about t h a t ?  Ycu might  be p u t  i n  a position where you 

might a t t r a c t  so many f l i e s ,  And avantually, you ara 

going t o  be burnad up a t  t h e  same t i m e  t h a t  those  flies 

and beas and bugs. Y o u  know. I cannot  make a poss ib le  

statement about that, D a f i n i t s l y  n o t ,  

Q ~et's s t a y  away from t h e  i n s e c t  world. 

And l e t  m e  ask it t h i s  way. 

As o f  the  l a t t e r  part of 1977, when you 

had t h i s  social meet ing  with Raul Vi l lavarde,  you 

descr ibed  just a minuta ago, had you ever heard anythin 

up u n t i l  t h a t  t ime,  indicated  or was c o n s i s t e a t  wi th  t h  

b e l i e f  or fact t h a t  Raul Diax had -- Raul Villaverda, 
had breached any confidenaa or t r u s t  with which ha had 

been e n t r u s t e d  i n  the  CIA?. 

A N o t  to  my knowlsdge, 

Q Had you cvsr heard anything to  ind ica ta  tha 

Raul Vi l lavarda  had bean g u i l t y  of any kind of nsg l iger  

or inappropriata or i n a p t  performancs, w h i l s  i n  the  CIP 
- - - - - - - - -  - - - - - - 

- - - - - - - - - - - - - -  
- - - - -  - - - - - - - - 

A Not t o  my knowlsdgs.  

Q Have you aver heard anything ind ica t ing  that 

Raul Vi l lavsrde  had been suspectad of v i o l a t i n g  any of 

h i a  r a s p o a s i b i l i t i a s  i n  t h e  CIA? 

A N o t  to my knowlsdgs. 



Q Have you a v e r  h e a r d  a n y t h i n g  bad a b o u t  him 

a t  a l l ,  i n s o f a r  as h i s  d a y  to day l i f e  i s  conce rned?  

A When? 

When renewed s o c i a l  a c q u a i n t a n c e  

t i t h  him i n  19773 

A Only one  o c c a s i o n ,  when he was c h a r g e d  w i t 1  
-%- ?--..-- - -  ' >  

recond d e g r e e  murder .  ae shot somebody t o  death, 
., .-.-, < "-- - - .  

T h a t  was ths e p i s o d e  up i n  Vsro Beachz, as  

t r e c a l l ;  w a s n ' t  it? 

A well, you c a l l  it an e p i s o d e ,  

Q y e s ,  Okay, 

A Okay, So the n e x t  t i m e  you r e f e r  t o  m y  

ap iaode ,  f would l i k e  to be treated i n  t h e  same way, 

Q - Did you a l s o  l s a r n  that t h e  homic ide  i n  wh. _ _ _ _  -..l- - -.*- i 

M r .  V i l l a v e r d e ,  Raul V i l l a v e r d e  had  been i m p l i c a t e d ,  

&as rmined to be j u s t i f i a b l e  

  id you l s a r n  that? . 
A 1 d o n ' t  know t h e  d i s p o s i t i o n  of the case, 

I know t h a t  ha  was n o t  convicted o r  found g u i l t y  o r  any-  

thing l i k e  t h a t ,  

B u t  the true d i s p o s i t i o n  o f  t h 9  c a s e ,  t h a t ,  

I don't know. 

Q Wall ,  d i d n ' t  you know that t h e  case never 

went as  far as g o i n g  t o  t r i a l ?  



A Same a s  m i n a ,  

Q D id  you l e a r n  that Yr. V i l l a v e r d e  f r s s l y  

a d m i t t a d  t o  having k i l l q d  the man i n  whose h o m i c i d e  he  

had been  i m p l i c a t e d ?  

A What? 

Q Did you ever learn t h a t  Raul Vil laverde hat 

f r e e l y  admit ted  that h e  had k i l l e d  t h e  man whoa8 daath 

was t h e  subject of investigation? 

A Yss, s i r .  

Q While he  was s t i l l  under i n v e s t i g a t i o n ?  

A H e  was i n  Vera Baach. And I don't  OW. 

Q I'm j u s t  trying t o  find out whether you 

learned it or not. 

I mean, did you know that Raul Villaverde 

appearad i n  f r o n t  of a grand jury? 

A I don ' t know. 

Q And, admitted t h a t  h e  k i l l a d  the man? 

A I d o n ' t  know. 

Q Did you e v e r  l e e r n  that the law enforceman' 

a g e n t s  and p r o s e c u t o r s ,  a f t s r  r e v i e w i n g  the case, 

detarrnined t h a t  he s h o u l d  not  sven be  charged w i t h  an 
-- - - - - 

- - - - - - - - - - - - - - -  
- - - - - - -  - - - -  - - - - - - - - -  

unlawfu l  homicide? 

A I don't  know anything about the legal 

procadurss of that c a s t ,  

Q Okay, Did you ever hear that  the man whom 





have you aver h e a r d  any o t h e r  i n f o r m a t i o n  t h a t  i n  anywa 

i n d i c a t e d  or t a n d a d  t o  indicate t h a t  Raul V i l l a v e r d e  

had been i n v o l v e d  i n  a n y  v i o l a t i o n s  of  t h e  laws?  

A W e l l ,  I have  f i r s t  hand knowledge that Raul 

V i l l a v e r d e  v i o l a t e d  the law. 

Q D i d  you have  that knowledge i n  December o f  

19773 

A No . 
Q My q u e s t i o n  t o  you i s ,  whe the r  at the t i m e  

you renewed your  s o c i a l  a c q u a i n t a n c e  w i t h  Raul V i l l a v e l  

as of December, 1977, had you s v e r  known o r  r e c e i v e d  

any i n f o r m a t i o n  t o  t h e  effect that Raul V i l l a v s r d e  had 

been i n v o l v e d  i n  any i l l e g a l  a c t i v i t y  of any sort? 
$ 

A N o ,  sir. Not t o  m y  knowledge. 

Q So far as you knew a t  t h e  t i m e ,  h e  was a 

fine u p s t a n d i n g  f a l l o w ,  u p s t a n d i n g  c i t i z e n ?  

A Oh, y e s .  And I looked up t o  him. And I 

s t i l l  -- now, I havh no g rudges  a g a i n s t  him. HQ'B a 

l i k e a b l e  f e l l o w .  

Q Did you aver come to know that from t i m e  t c  

t i m e ,  aven after he r e s i g n e d  from -- 
A I don't know i f  he r e s i g n e d  o r  h e  w a s  l a i d  

off. N o .  N o .  Wait .  



0 Did you 

V i l l a v a r d e ' s  a c t i v e  --- .. . 

l e a r n  from t i m e  t o  t i m e  a f t e r  Raul .) -___ . _ 
s e r v i c e  and c o n t a c t  wi th  t h e  C I A  

had been d i s c o n t i n u e d ,  t h a t  he was till -- - - . ". ,- c a l l e d  - A  - =*- -*.-.. . upon A ." . by 

t h e  C I A ,  from time t o  t i m e ,  t o  r s n d e r  s p e c i f i c  s e r v i c e s  . - 

A Not t o  my knowledge. 

Q You never  haa rd  t h a t ?  

A Not to my knowladga. 

Q When did you f i r s t  meat, make t h e  acquaints 

o f ,  the man c a l l e d  Al f rado  Ar ias?  

A A l f r r d o  Arias? 

0 Yes. 

A It waa at t h e  Happy Days. It's now c a l l e d  

Go ld f inge r ,  where he used t o  be an  owner o f  t h e  p l a c e ,  

Q Whrn was t h a t ?  when d i d  you meet him? 

A W e l l ,  t h e r a ,  Maybe -- 
Q Donde? When, sir? 

MS. COHAN: Objec t ion  t o  t h e  use of Spanis2 

W e  a r a  conduc t ing  t h i s  i n  Eng l i sh ,  which Mr. Morale8 

unde r s t ands  p e r f e c t l y  adequa te .  

TBE WITNESS: When? T h a t ' s  what you mean? 

When I mat Alf r sdo  Ar ias?  

BY MR 0 WILLIAMS: 

Q Yes. 

A Somswhera i n  1979, I went down t h e r e  f a r  i 

h a i r c u t  w i t h  Ca r l ane ,  And he  was t h e r e ,  





as cop t a l k ,  t h a t  i n  someway o r  a n o t h e r ,  s i g n i f i e d  

something n e g a t i v ~  o r  e v i l  about t h e  one who hae a s s o c i  

M S .  COHAN: Objec t ion ,  M r .  ~ i l l i a m s ,  ta 

objective i n t e r p r e t a t i o n  of t h e  t e r m  a s s o c i a t e ,  

BY MR,  WILLIAMS : - .  

Q Who or what was Ramone Orozco, to your - -- " -.-. _ .. _ -_.-- _. -___ -.- ----I .* f I I .a. 

knowledge? 

What d i d  he  do? What was he known for? 

A O h ,  he was p a r t  of t h e  company, H i s  broth 
i----... - - - 7  . . - - . 

was the head of t h e  s p a c i a l  command u n i t  that I ,  you ".." *-..-.. * - . ." -L 

know -- t h a t  I belonged t o .  And Ramane waq p a r t - o f  tha 

MS. COHAN: Mr. Maralaa, when you refer 

t o  t h e  company, - ~ are r e f e r r i n g  to t h e  C I A ?  

THE WITNESS: Tha t ' s  c o r r e c t ,  . ,..*" " , -- ,- -- " - 

BY MR. WILLIAMS t 

0 And, Orozco's ----__ -_ .._- -._ brother _ . I. .. .._. I __. was _ _ .- _ t h e  * . . s head _ ._ of t h e  
" -.- *. - .  

command u n i t ?  . a " ,  ". *. w ,  

A -. Y e s .  . And he was arrested i n  an immigrat ior  _ " .  1 - . . .,.& * K 

i n fo rma t ion  i n  Cuba. And, i n  1 9 6 2 .  And, he s p e n t  a .. , 
- - - -  - - - - -  - - - - -  - - - - - -  - - - - -  - - - - -  

l o t  of y e a r s  i n  j a i l .  

Q Ramone o r  h i s  b r o t h e r ?  

A No, Miguel,  H i s  b r o t h e r .  
- 

Q A t  t h e  t i m e  that you met M r .  Oroaco, d i d  

you b e l i e v e  o r  had you heard any i n fo rma t ion  tending t c  



i n d i c a t e  t h a t  M r .  Orozco was a person  i nvo lved  i n  any 

a c t i v i t i e s  t h a t  v i o l a t e d  t h e  laws o f  t h i s  .State o r  

coun t ry?  

A yea. 

Q What? 

A Ant i -Cas t ro  a c t i v i t i e s ,  

H e  was r a i d i n g  t h e  f i s h i n g  b o a t s  of C a s t r o '  

f i s h i n g  f l e e t s ,  and e i g n i n g  them, you know, a lmos t  on  

d a i l y  b a s i s .  H e  was n i c k  named E l  P i r a t a .  Tha- F.F.ra~t~t 
, . 9 .  

And F r a n k l i n  was p a r t  o f  that group ,  And 
.*" -' ". . - -  . - 

he w a s  go ing  a l o n g  w i t h  Ramone i n  t h o s a  r a i d s .  
. .. 1 - .-1.--.a. L _.< 

Q Had you a c q u i r e d  any i n f o r m a t i o n  a t  t h e  t i r  

t h a t  you m e t  Mr, Oroaco, t h a t  e i t h e r  M r ,  Orozco o r  M r .  

C a s t r o  h i m s e l f ,  were invo lved  i n  any a c t i v i t i e s ,  apa r t  

from v i o l a t i o n  of n e u t r a l i t y  laws,  t h a t  were crimes 

a g a i n s t  e i t h e r  t h a  S t a t e  o r  t h e  Uni t sd  S t a t a s ,  j u s t  f o ~  

example, as n a r c o t i c s  o r  gambling o r  murder o r  -- 
A N o ,  s i r ,  N o ,  s i r .  

Q T h e f t  o r  any th ing  l i k e  t h a t ?  

A No, s i r ,  

I t  was e t r i c t l y  -- s t r i c t l y  Ani-Caatro 

a c t i v i t y .  

Q So a p a r t  from t h a t ,  a t  the t i m e  you m e t  

M r .  Castro, you had no rsason t o  b e l i a v e  t h a t  he w a s  

i n v o l v s d  i n  any c r i m i n a l  activitias, e i t h e r ,  Is t ha t  



c o r r e c t ?  Except f o r  t h e  n e u t r a l i t y  law v i o l a t i o n s ?  

A And t h e  bombings and t h i n g s  l i k e  t h a t ,  

Q Had you known M r .  Cas t ro  t o  have been 

d i r a c t l y  i nvo lved  i n  any bombing e p i s o d e s  i n  t h e  s o u t h  

F l o r i d a  araa? 

A W e l l ,  t h e r e  ware i n fo rma t ion  about  it ,  But 

I have no f i r s t h a n d  knowledge about  them, 

Q WhaC you c a l l  rumor? 

A N o  rumor. In format ion  f ram sou rces  . 
8 Did you ever c o r r o b o r a t e  any o f  t h e  informa 

t i o n ?  

A That was n o t  my job ,  

Q Whsthar &t was o r  was n o t ,  d i d  you evar 

do it, s i r ?  

A What? 

8 Did you e v e r  c o r r o b o r a t e  t h a  in format ion?  

A Tha t  wae n o t  my job ,  

Q Giva m e  a yes o r  no, p l e a s e  sir? 

A No, s i r ,  

Q Okay. Did t h e r e  ever come a t i m a  when you 
- - - 

had conv&rsat ions  -wTth M r . - C a s % r o ;  Frank -Castro, mfatd 

t o  h i s  involvement o r  p a r t i c i p a t i o n  i n  the bombing . 

i n c i d e n t s  o r  ep i sodes?  

A Not i n  t h e  United S t a t e s .  

Cl A r e  you saying, no c o n v e r s a t i o n s  i n  t h e  



United S t a t e s  o r  no bombings i n  t h e  United S t a t a s ?  

A E x a c t l y ,  

Q Which? 

A Which, what? 

Q A r e  you say ing  t h a t  you never had conversa  

t i o n s  w i t h  M r .  Castro about  bombings,which c o n v s r a a t i o  

never occur rad  i n  t h e  Unitad States o r ,  t h a t  t h e  bombi 

that you d i s c u s s e d  never  occurred i n  t h e  United States 

A Both. 

Do you want m e  t o  inform him about h i s  ant  

C a s t r o  a c t i v i t i s s  again?  

Q No. I a m  n o t  a s k i n g  you t o  bs an  informan 

M r .  Morales.  I w i l l  leave t h a t  t o  M r .  ~ o t h s c h i l d  and 

M r .  D i a a  and Ms. Cohan and a l l  of t h o s e  f o l k s .  

A There i a  a c a r t a i n  t y p s  of a c t i v i t y ,  you 

know, t h a t  t e a c h  -- I might know. And d u r i n g  the lixhe 

of your  q u e s t i o n i n g ,  w e  a r e  approaching again,  Douglas 

t h a  p o i n t  where,  you know, I am reluctant t o  d i s c l o s e  

F rank ' s  a c t i v i t i e s  i n  South America. 

- - - - -  Q Do-ygu - th ink ,  n e d  it be, a s u r r o g a t s  f o r  
- - - - -  - - - - - - - - - - - - -  

any D G I  agsnta  o r  for t h e  agency i t s e l f ,  M r .  Moralas? 

A You heard  him use  t h e  word s u r r o g a t e .  

Q You uaad it from t i m e  t o  t i m e  d u r i n g  t h e  

course of t h e  d e p o s i t i o n .  

A When it comes t o  t h a t  p a i n t ,  yes. 



Q I have come t o  l e a r n  t h a t  t h a t  i s  a word 

h a t  i s  a t e r m  o f  a r t  i n  your  voaabu l a ry ,  So I am a s k i  

Y' 

a u r r o g a t a  f o r  t h e  Cuban S t a t e  S e c u r i t y  o r  C o u n t e r - i n t e l  I ou whe ther  you r e g a r d  m e ,  as I s t a n d  h e r e  now, as a 1 

i g e n c e  a p p a r a t u s ?  

A Not a t  t h i s  moment. 

Q Have you e v e r  r ega rded  m a  i n  t h a t  c a p a c i t y ?  

A Not so f a r ,  

Q Do you r a g a r d  Mr, C a r h a r t  as  a DGI o r  a  

uban S t a t e  S e c u r i t y  s u r r o g a t e ?  

A No, a i r ,  

Even though,  I mentioned t h a t  word € 0 -  M r ,  

a r h a x t ,  you knaw, t h a t  i n  my former  l i n e  of job,  

p e c i f i c a l l y  t o  t h e  q u e s t i o n  t h a t  he p u t  up t o  me, whic 

re v e r y  s e n s i t i v e  and to which I answer it c o r r e c t l y ,  

IOU knaw, I made a p o i n t  t o  M r ,  C a r h a r t  t h a t  t h e r e  was 
II - 
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t h e  word t h a t  was used  i n  t h ~ 9  l i n g o  of my former  

p r o f a s s i o n .  And, t h a t  it wa8 n o t  intsndsc? t o  be u n p o l i t  

o r ,  you know, a c c u s a t o r y  o r  any d e r r o g a t o r y  ramarks,  w i t  

r e g a r d  t o  H r ,  C a r h a r t .  

Q Your apology i s  accep t ed  by m e  as h i s  a t t o r n  

A I d o n ' t  unde r s t and  what you a l r e a d y  s a i d ,  

s u r r o g a t e ,  a p o l o g i e s ,  a t t o r n e y .  Would you d e f i n e  what  

you s a i d ?  

Q I t  r e a l l y  i s  n o t  wor th  r e p e a t i n g .  



MR. CARHART: It is worth it for m e .  

MR. WILLIAMS: I sa id  1 accap%ed Mr, Morald 

apology t o  M r .  C a r h a r t ,  i n  t h s  capacity of Mr, C a r h a r t '  

s u r r o g a t e ,  o r  a t t o r n e y .  

THE WITNESS: I am n o t  a p o l o g i z i n g  f o r  some 

t h i n g  t h a t  I have n o t  done, 
t 

BY MR, WILLIAMS : 

Q A l l  r i g h t .  When you use t h e  t e r m  s u r r o g a t c  

and you use it i n  t h e  l i n g o  of t h e  i n t e l l i g e n c e  buaine!  

you mean somebody who is an agent for somebody a l g a  o r  

someone who i s  b e i n g  manipu la tad  by somsbody else? 

A I t  c o u l d  b e  m a n i p u l a t e d ,  I t  is a n  open 

f i e l d ,  You know, f o r  a surrogate, t o  be a s u r r o g a t e  

i s  an  open f i e l d ,  I t  d o e s n ' t  mean it's n e c e s s a r i l y  thc 

you know, t h a t  you a r e  a s u r r o g a t e ,  

You c a n  be used by a n o t h e r  s u r r o g a t e ,  who : 

b e i n g  m a n i p u l a t s d  by a s o u r c e ,  I t ' s  a whole  b a l l  c r a m s  

I mean, t h a t  a t w i s t e d  wor ld  o f  i n t e l l i g a n c  

and c o u n t e r - i n t e l l i g e n c e  -- I maan, you know. You haw 

t o  l i v ~  i n  it t o  u n d e r s t a n d  what I ' m  s a y i n g .  
- - - - - - - - -  - - - - - - - - 

- - - - - -  - - - - - -  - - - - - -  - - - - -  

Q L e t  m e  aek you this, Mr. M o r a l e ~ .  

If one were acting as a n  i n t e l l i g ~ n c e  o r  

c o u n t e r - i n t e l l i g e n c e  agent o r  aspionage aqsnt ,  for som 

-- well, r e l a t i v e  t o  t h s  United S t a t a a ,  some f o r e l g n  

power -- 



A That's r i g h t .  

Q Some power other t h a n  t h e  Uni ted  S t a t e s ,  

and t h a t  p e r s o n  were s u b p o a n a e d . t o  appear  and t a a t i f y  3 

a c o u r t  o r  before a grand jury o r  on d e p o s i t i o n ,  and th 

pe r son  was asked p o i n t b l a n k  "Are you an espionaga agen t  

o r  an i n t e l l i g e n c e  a g e n t  o r  a c o u n t e r - i n t e l l i g e n c e  

a g e n t  for some o t h e r  c o u n t r y " ,  your s x p e r i e n c e  te l ls  

us t h a t  t h e  person would never admit it anyway. I s n ' t  

t h a t  co r rmct?  

I s n ' t  t h a t  what your e x p e r i e n c e  tells you? 

A Not n e c e s s a r i l y .  

Q Under what c i r ucms t ances  would a p e r s o n  

make t h a t  admiss ion?  

M S .  COHAN: Objec t i on .  ~ y p o t h a t i c a l .  

You may answer i f  you c a n ,  

THE WITNESS: I d o n ' t  know. 

BY MR. WILLIAMS : 

Q Well, you sa id  not n a c e s s a r i l y  -- 
A Not n e c e s s a r i l y .  

Q That means sometimas,  t h a t  your judgment i 

sometime8 a pe r son  would answer and sometimes a persor  
- - - - - - - - - - -  

- - - - - - - - - - - - - -  
- - - - - - - - -  - - - - - - - - -  - - - - - - - - - - - - -  would not  answer; c o r r e c t ?  

A That's c o r r e c t ,  

Q Under what c i r cums tances  do you t h i n k  a 

pe r son  would not answer? 





Q I j u s t  want t h e  reaord Co r a f l o c t  t h a t  when 

you said you a r e  n o t  going t o  t e l l  t h e r e ,  you w e r e  

p o i n t i n g  a t  t h e  c o u r t  r e p o r t e r ' s  machine; r i g h t ?  

A Right .  

Because, you know, t h a t  w i l l  becoma a 

surrogate machine. 

T h e r e  a r e  D G I  a g e n t s  walking t h e  streets oi 

M i a m i ,  for example. Now, what t h e y  a r e  doing,  t h e y  a1 

n o t  -- t hay  arm n o t  endanger ing t h e  defense of t h e  Unit 

States.  T h e y  are n o t  t r y i n g  t o  a c q u i r a  o r  buy, you knc 

atomic  secrets, 

As f a r  as t h e i r  a c t i v i t i e s  a r e  concerned 

w i t h  t h e  a c t i v i t i e s  of t h e  Cuban community, you know. 

I mean, t h a y  have been g e t t i n g  away w i t h  it. Bacauee 

nobody h a s  e v e r  bean brought  b e f o r e ,  you know, a c o u r t  

-- an open c o u r t  on t h a t  ahargas, 

There have been several c a s a s ,  you know, 

Cuban d ip loma t s ,  you know, who a r e  a c t u a l l y  i n t e l l i g a n 4  

a g e n t s ,  have been e x p e l l a d .  I t  happens w i t h  t h e  Rugsii  

a l l  t h e  t i m e .  Thay know t h a t  t h e y  are there. They 
- - - - - - - - - - - - -  - - - - -  - -  - - - - - -  - - - 

know what t h e y  are do ing ,  And as f a r  a s  the n a t i o n a l  

s e c ~ r i t y  compromise, t h e y  can do whatever  t h e y  want t o  

I t ' s  p a r t  of t h e  game. L e t  th% guy do it. Because w e  

know i t ' s  him o r  o t h e r w i s e ,  thry w i l l  send somebody 

else t h a t  w e  don 't know who he i s ,  





now, Mr. Morales -- 
A If I am -- 
Q I am aakinq you whsther, i f  you are asked 1 

anybody now o r  t e n  years  from now, whether you are  an 

agent f o r  some f o r e i g n  government, checking intelligent 

or c o u n t e r - i n t e l l i g s n c o ,  w i l l  you answer t h a t  ques t i on  

t r u t h f u l l y ,  if! you are? 

MS. COHAN: Object ion.  

M R .  WILLIAMS: W i l l  you disclose it, if yo\ 

ara? 

M S .  COHAN: Objection a s  t o  ten years  from 

now or any future  time. As it relates t o  now, you may 

anawer . 
MR. WILLIAMS t G o  ahaad and answer it .  

The p r o s e c u t o r v s  objection is a record. 

THE WITNESS: If it  i s  a  d i r e c t  qu08ti0n t c  

me? 

MS. COHAN: Y e s .  

THE WITNESS: Of course I w i l l .  

of course I w i l l .  

BY MR. WILLIAMS t 

Q Are YOU? 

A N O ,  s i r .  

Under oat1 

A Mo, s i r .  
--YY---Px ..I 



Q N o t  a t  a l l ,  ever?. 

A No, s i r .  

MS. COHAN: At that p o i n t ,  u n l e s s  you have 

nore q u e s t i o n s  a long t h o s e  l i n e s  -- 
MR. WILLIAMS: L e t ' s  break it o f f ,  h e r e .  

(Thereupon, t h e  deposition was terminated 

Formalities were no t  waived,)  

RICARDO MORALES NAVAREHE 
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